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فراتر از کاغذ
پایگاه خبری

آنلاین

رئیس کنفدراسیون صادرات ایـران:

تجارت خارجی ایران تا پایان سال 
به ۱۰۰ میلیارد  دلار می رسد

مدیرکل دفتر طراحی و تحلیــل فرآیندهای مالیاتی 
اعلام کرد: حدود ۵۰۰۰ نفر از مالــکان خانه خالی در 
درگاه ســازمان امور مالیاتی اعلام کردند که خانه آنها 
خالی نبوده و عــدم پذیرش را انتخــاب کردند. حدود 
۵۰۰ نفر دیگر از مالــکان نیز، پذیــرش مالیات خانه 
خالی را اعلام کردند اما تاکنون نصف این افراد مالیات 

خود را پرداخت کرده اند.
جهانگیــر رحیمی ضمن تشــریح آخریــن وضعیت 
پرداخت مالیات بر خانه های خالــی، اظهار کرد: اخذ 
مالیات بر خانه های خالی در جــزء دو بند ط تبصره ۶ 
بودجه امسال به ســازمان امور مالیاتی تکلیف شده اما 
باید به این موضوع نیز توجه شود که این مالیات پیش 
از این در قانون دائمی مالیات های مستقیم پیش بینی 

شده و برای اخذ آن زمان تعیین شــده تا پس از پایان 
هر سال، ســازمان امور مالیاتی در تیرماه باید نسبت به 
صدور برگه مطالبه و انجام سایر مراحل تشخیص اقدام 
کند و به مشمولان مالیات واحدهای مسکونی خالی از 
ســکنه این موضوع را اعلام کند. بنابراین، پیش از فرا 
رسیدن موعد قانونی، به سازمان امور مالیاتی برای اخذ 
این مالیات تکلیف شــد و ســازمان هم نتایج اقدامات 
صورت گرفتــه را در درگاه ملی خدمــات الکترونیک 

سازمان امور مالیاتی منتشر کرد.
وی افزود: آنچه که در قانون پیش بینی شده به گونه ای 
است که باید سیستم های شناســایی خانه های خالی 
به صورتی باشــد که ســازمان امور مالیاتی به عنوان 
بهره بــردار از اطلاعات آن هــا، به ســازمان املاک و 

اسکان دسترســی داشته باشــد که هنوز این موضوع 
توسعه نیافته اســت و اما سرانجام، اطلاعات واحدهای 
مسکونی خالی از سکنه شناسایی شده در ۹ ماهه سال 
جاری به ســازمان امور مالیاتی اعلام شد که براساس 
این اطلاعات، حدود ۵۷۰ هزار خانه خالی به ســازمان 

اعلام شد.
 البته، تمام این واحدها در شــهرهای بالای ۱۰۰ هزار 
نفر جمعیت نبودند بلکه در شــهرهای زیر ۱۰۰ هزار 
نفر جمعیت بودند کــه به طبع، آن خانه ها مشــمول 
مالیات در این زمان نشدند. از واحدهای خالی از سکنه 
شناسایی شــده، حدود ۴۸۰ تا ۴۹۰ هزار تا از آنها در 
شــهرهای بالای ۱۰۰ هزار نفر جمعیت قرار داشتند.

رحیمی بیان کرد: تعدا زیادی از مالکان خانه خالی که 

در درگاه ســازمان امور مالیاتی مشمولیت این مالیات 
را نپذیرفتند به دلیــل، ثبت نکــردن اطلاعات واحد 
مسکونی در ســامانه املاک و اســکان است. از ۴۰۰۰ 
میلیارد تومان مالیاتی که برای واحدهای مســکونی 
خالی از سکنه محاسبه شــده، تاکنون فقط ۱ میلیارد 

تومان مالیات خانه خالی پرداخت شده است.
مدیرکل دفتر طراحی و تحلیــل فرآیندهای مالیاتی 
با بیان اینکه مالیات محاســبه شــده برای خانه های 
خالی شناســایی شــده، معادل ۴۰۰۰ میلیارد تومان 
اســت، ادامه داد: در این زمینه، حــدود ۵۰۰۰ نفر از 
مالکان خانه های خالی در درگاه سازمان امور مالیاتی 
اعلام کردند که خانه آنها خالی نبوده و عدم پذیرش را 

انتخاب کردند. 

مالیات

یک میلیارد تومان مالیات خانه های خالی پرداخت شد
شناسه آگهی : 1288603

 آگهي فراخوان مناقصه عمومی 
با ارزیابی کیفی )نوبت دوم(

اجرايي  دارد»عمليات  درنظر  هرمزگان  منطقه اي  آب  سهامي  شركت 
مشاور  )مشاور:  رودان«  شهرستان  فارياب  سنگي  رودخانه  ساماندهي 
یکم( با حدود برآورد هزینه اجرای کار به مبلغ95.326.143.654 ریال بر اساس 
فهرست بهاي سال 1400 از طریق مناقصه عمومي یك مرحله اي به پیمانکار واجد 
صلاحیت پایه 5رشته آب واگذار نماید.مبلغ تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار 
4.766.310.000ریال از نوع ضمانت نامه بانكي و یا واریز وجه نقد. مهلت خرید اسناد 
از سامانه ستاد ایران )www.setadiran.ir( با پرداخت مبلغ12.100.000ریال از 
تاریخ درج این آگهی و حداکثر تا مورخ 1400/12/24، مهلت بارگذاری پیشنهاد 
قیمت و اسناد مربوطه تا ساعت 13 مورخ 1401/01/17 بوده و تاریخ بازگشایی 

پیشنهادات ساعت10مورخ 1401/01/22 می باشد. 
تاريخ انتشار نوبت اول : 1400/12/18 تاريخ انتشار نوبت دوم : 1400/12/22

روابط عمومي شركت سهامي آب منطقه اي هرمزگان

شرکت آب منطقه ای هرمزگان

وزارت نیرو
شرکت مد   یریت منابع آب ایران

آگهي دعوت
به مزایده عمومي

اداره كل راه آهن یزد - اداره تداركات و پشتیباني

نام سازمان مزايده گزار: اداره كل راه آهن یزد
 اداره كل راه آهن يزد در نظر دارد بهره برداري از اماكن تجاري )مطابق اسناد( را از طریق مزایده به بخش خصوصي واگذار نماید:

تضمين شركت در مزايده)ريال(قيمت پايه كارشناسي)ريال(مدتمحلموضوعرديف

268.000.0003.400.000/دوماهيزدو بافقبهره برداري از اماكن فروش بليت  در ايستگاه هاي يزد و بافق1

 مهلت بازديد و دريافت اسناد مزايده: متقاضیان لازم است جهت دریافت اسناد به درگاه سامانه تداركات الكترونیكي دولت)ستاد( 
به آدرس: www.setadiran.ir مراجعه نمایند. جهت اخذ توكن امضا الكترونیكي به بخش راهنماي امضا الكترونیكي در سامانه ستاد 

مراجعه و اقدام شود.بدیهي است در صورت عدم انجام امضا الكترونیكي امكان پذیرش اسناد  میسر نمي باشد.
 آخرين مهلت دريافت اسناد : تا تاریخ 1401/01/06 ساعت14:00

 تاريخ بازديد محل : از تاریخ 1400/12/23 لغایت 1400/12/26 از ساعت 08:00 لغایت 13:00
 مهلت ارائه پيشنهاد قيمت :  از ساعت08:00 تاریخ 1401/01/07 لغایت 1401/01/18  ساعت 10:00

 زمان شروع بازگشائي :  تاریخ 1401/01/18 ساعت11:00 ونتیجه متعاقباً اعلام خواهد شد.
 لازم به ذكر است كلیه مراحل برگزاري از دریافت و تحویل اسناد از طریق درگاه سامانه تداركات الكترونیكي دولت )ستاد( به آدرس :

www.setadiran.ir انجام خواهد شد. پیشنهاددهندگان در صورت عدم عضویت قبلي ضروري است مراحل ثبت نام در سایت مذكور 
و دریافت گواهي امضا الكترونیكي جهت شركت در فراخوان را محقق  سازند.

 شماره تماس سامانه ستاد : 021-1456
تاريخ انتشار نوبت اول: 1400/12/22 تاريخ انتشار نوبت دوم : 1400/12/23

شماره مجوز: 5486- 1398
اداره کل راه آهن یزد

نوبت اول

آگهی فراخوان مناقصه عمومی یک مرحله ای
 فشرده بر اساس قانون برگزاری مناقصات

شهرداری بندر چابهار

1- دستگاه مناقصه گزار: شهرداری بندر چابهار
2- موضوع مناقصه: اجرای ابنیه فنی باند شمالی بلوار شهید کلانتری چابهار

3- برآورد اوليه و مدت پيمان: برآورد اولیه 339/254/120/437 ریال بر اساس فهرست بهای واحد پایه در رشته های راه، باند 
فرودگاه و راه آهن سال 1400 بوده و مدت پیمان 9 ماه شمسی می باشد.

4- محل تامين اعتبار: تامین اعتبار پروژه از محل اعتبارات داخلی شهرداری چابهار می باشد.
5- مبلغ تضمین شرکت در فرآیند ارجاع 17.000.000.000 ریال است که باید به صورت  نقدی به شماره حساب 3100001629001 

سپرده شهرداری نزد بانک ملی و یا ضمانتنامه معتبر بانکی به نفع شهرداری بندر چابهار ارائه گردد.
6- شرايط مناقصه گران: دارا بودن حداقل گواهی صلاحیت پیمانکاری پایه 5 در رشته راه

7- تاريخ، مهلت و نشانی دريافت اسناد مناقصه: مناقصه گران می توانند ازتاریخ انتشار آگهی دوم از طریق سامانه تدارکات دولت 
) ستاد( نسبت به خرید اسناد اقدام نمایند.

8- ملاک و مبناء بررسی پیشنهادات فایل ارسالی از طریق سامانه ستاد می باشد و در صورت عدم ارائه پیشنهادات از طریق سامانه ستاد 
به پیشنهاداتی که تنها بصورت فیزیکی ارائه شده اند ترتیب اثر داده نمیشود.

9- پاسخگويی به سوالات و ابهامات:  مناقصه گران می توانند جهت رفع ابهامات احتمالی به معاونت شهرسازی و معماری 
: های  تلفن  با  یا  و  نمایند  مراجعه  شهرداری  ساختمان   ره(-   ( امام خمینی  بلوار   – چابهار  نشانی:  به  بندرچابهار   شهرداری 

35320445- 054 و 35320034-054 تماس حاصل نمایند.
10- تاريخ، مهلت و نشانی تحويل اسناد: مناقصه گران علاوه بر بارگذاری تمامی مدارک و مستندات در موعد مقرر در سامانه ستاد، 
می بایست پاکات ) الف( خویش را به صورت مهر  و موم شده حداکثر تا ساعت 12 روز قبل بازگشایی پاکات به حراست شهرداری بندر 

چابهار به نشانی فوق الذکر تحویل و رسد دریافت نمایند.
11- ساير شرايط مناقصه گران:

دارا بودن گواهینامه تایید صلاحیت ایمنی صادره از وزارت تعاون، کار ور فاه اجتماعی
- ارائه گواهی معتبر ) قابل استعلام( از سوی حسابرسی رسمی ثبت اسناد مالی شرکت تا پایان سال 1397

12- در صورت تعلق مالیات بر ارزرش افزوده به این قرارداد، مبلغ مربوطه در قبال ارائه گواهی ثبت نام در نظام مالیات بر ارزش افزوده 
از جانب کارفرما به پیمانکار پرداخت خواهد شد و مبلغ مذکور نمی بایست در قیمت پیشنهادی لحاظ گردد.

تاريخ انتشار نوبت اول:1400/12/22 تاريخ انتشار نوبت دوم: 1400/12/23

 نوبت اول

شهرد   اری بند   ر چابهار

شناسه آگهی : 1288603

 آگهي فراخوان مناقصه عمومی 
با ارزیابی کیفی )نوبت دوم(

اجرايي  دارد»عمليات  درنظر  هرمزگان  منطقه اي  آب  سهامي  شركت 
مشاور  )مشاور:  رودان«  شهرستان  فارياب  سنگي  رودخانه  ساماندهي 
یکم( با حدود برآورد هزینه اجرای کار به مبلغ95.326.143.654 ریال بر اساس 
فهرست بهاي سال 1400 از طریق مناقصه عمومي یك مرحله اي به پیمانکار واجد 
صلاحیت پایه 5رشته آب واگذار نماید.مبلغ تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار 
4.766.310.000ریال از نوع ضمانت نامه بانكي و یا واریز وجه نقد. مهلت خرید اسناد 
از سامانه ستاد ایران )www.setadiran.ir( با پرداخت مبلغ12.100.000ریال از 
تاریخ درج این آگهی و حداکثر تا مورخ 1400/12/24، مهلت بارگذاری پیشنهاد 
قیمت و اسناد مربوطه تا ساعت 13 مورخ 1401/01/17 بوده و تاریخ بازگشایی 

پیشنهادات ساعت10مورخ 1401/01/22 می باشد. 
تاريخ انتشار نوبت اول : 1400/12/18 تاريخ انتشار نوبت دوم : 1400/12/22

روابط عمومي شركت سهامي آب منطقه اي هرمزگان

شرکت آب منطقه ای هرمزگان

وزارت نیرو
شرکت مد   یریت منابع آب ایران

آگهي دعوت
به مزایده عمومي

اداره كل راه آهن یزد - اداره تداركات و پشتیباني

نام سازمان مزايده گزار: اداره كل راه آهن یزد
 اداره كل راه آهن يزد در نظر دارد بهره برداري از اماكن تجاري )مطابق اسناد( را از طریق مزایده به بخش خصوصي واگذار نماید:

تضمين شركت در مزايده)ريال(قيمت پايه كارشناسي)ريال(مدتمحلموضوعرديف

268.000.0003.400.000/دوماهيزدو بافقبهره برداري از اماكن فروش بليت  در ايستگاه هاي يزد و بافق1

 مهلت بازديد و دريافت اسناد مزايده: متقاضیان لازم است جهت دریافت اسناد به درگاه سامانه تداركات الكترونیكي دولت)ستاد( 
به آدرس: www.setadiran.ir مراجعه نمایند. جهت اخذ توكن امضا الكترونیكي به بخش راهنماي امضا الكترونیكي در سامانه ستاد 

مراجعه و اقدام شود.بدیهي است در صورت عدم انجام امضا الكترونیكي امكان پذیرش اسناد  میسر نمي باشد.
 آخرين مهلت دريافت اسناد : تا تاریخ 1401/01/06 ساعت14:00

 تاريخ بازديد محل : از تاریخ 1400/12/23 لغایت 1400/12/26 از ساعت 08:00 لغایت 13:00
 مهلت ارائه پيشنهاد قيمت :  از ساعت08:00 تاریخ 1401/01/07 لغایت 1401/01/18  ساعت 10:00

 زمان شروع بازگشائي :  تاریخ 1401/01/18 ساعت11:00 ونتیجه متعاقباً اعلام خواهد شد.
 لازم به ذكر است كلیه مراحل برگزاري از دریافت و تحویل اسناد از طریق درگاه سامانه تداركات الكترونیكي دولت )ستاد( به آدرس :

www.setadiran.ir انجام خواهد شد. پیشنهاددهندگان در صورت عدم عضویت قبلي ضروري است مراحل ثبت نام در سایت مذكور 
و دریافت گواهي امضا الكترونیكي جهت شركت در فراخوان را محقق  سازند.

 شماره تماس سامانه ستاد : 021-1456
تاريخ انتشار نوبت اول: 1400/12/22 تاريخ انتشار نوبت دوم : 1400/12/23

شماره مجوز: 5486- 1398
اداره کل راه آهن یزد

نوبت اول

آگهی فراخوان مناقصه عمومی یک مرحله ای
 فشرده بر اساس قانون برگزاری مناقصات

شهرداری بندر چابهار

1- دستگاه مناقصه گزار: شهرداری بندر چابهار
2- موضوع مناقصه: اجرای ابنیه فنی باند شمالی بلوار شهید کلانتری چابهار

3- برآورد اوليه و مدت پيمان: برآورد اولیه 339/254/120/437 ریال بر اساس فهرست بهای واحد پایه در رشته های راه، باند 
فرودگاه و راه آهن سال 1400 بوده و مدت پیمان 9 ماه شمسی می باشد.

4- محل تامين اعتبار: تامین اعتبار پروژه از محل اعتبارات داخلی شهرداری چابهار می باشد.
5- مبلغ تضمین شرکت در فرآیند ارجاع 17.000.000.000 ریال است که باید به صورت  نقدی به شماره حساب 3100001629001 

سپرده شهرداری نزد بانک ملی و یا ضمانتنامه معتبر بانکی به نفع شهرداری بندر چابهار ارائه گردد.
6- شرايط مناقصه گران: دارا بودن حداقل گواهی صلاحیت پیمانکاری پایه 5 در رشته راه

7- تاريخ، مهلت و نشانی دريافت اسناد مناقصه: مناقصه گران می توانند ازتاریخ انتشار آگهی دوم از طریق سامانه تدارکات دولت 
) ستاد( نسبت به خرید اسناد اقدام نمایند.

8- ملاک و مبناء بررسی پیشنهادات فایل ارسالی از طریق سامانه ستاد می باشد و در صورت عدم ارائه پیشنهادات از طریق سامانه ستاد 
به پیشنهاداتی که تنها بصورت فیزیکی ارائه شده اند ترتیب اثر داده نمیشود.

9- پاسخگويی به سوالات و ابهامات:  مناقصه گران می توانند جهت رفع ابهامات احتمالی به معاونت شهرسازی و معماری 
: های  تلفن  با  یا  و  نمایند  مراجعه  شهرداری  ساختمان   ره(-   ( امام خمینی  بلوار   – چابهار  نشانی:  به  بندرچابهار   شهرداری 

35320445- 054 و 35320034-054 تماس حاصل نمایند.
10- تاريخ، مهلت و نشانی تحويل اسناد: مناقصه گران علاوه بر بارگذاری تمامی مدارک و مستندات در موعد مقرر در سامانه ستاد، 
می بایست پاکات ) الف( خویش را به صورت مهر  و موم شده حداکثر تا ساعت 12 روز قبل بازگشایی پاکات به حراست شهرداری بندر 

چابهار به نشانی فوق الذکر تحویل و رسد دریافت نمایند.
11- ساير شرايط مناقصه گران:

دارا بودن گواهینامه تایید صلاحیت ایمنی صادره از وزارت تعاون، کار ور فاه اجتماعی
- ارائه گواهی معتبر ) قابل استعلام( از سوی حسابرسی رسمی ثبت اسناد مالی شرکت تا پایان سال 1397

12- در صورت تعلق مالیات بر ارزرش افزوده به این قرارداد، مبلغ مربوطه در قبال ارائه گواهی ثبت نام در نظام مالیات بر ارزش افزوده 
از جانب کارفرما به پیمانکار پرداخت خواهد شد و مبلغ مذکور نمی بایست در قیمت پیشنهادی لحاظ گردد.
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شهرد   اری بند   ر چابهار



آیت الله جنتی:

وهشگران است جهاد تبیین وظیفه قطعی و فوری همه پژ

رئیسی در ستاد ملی مقابله با کرونا:

وزی با تزریق ۲ دز واکسن امکان پذیر شد سفرهای نور

سیاست
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 استفاده مجدد از پساب؛ راهکار مقابله 
با بحران آب

محمد رحیمی   امروزه با افزایش جمعیت، توســعه شهرنشینی 
و گســترش فعالیت هــای صنعتی، میــزان تقاضــای آب به طرز 
چشم گیری افزایش یافته اســت که این امر در نهایت موجب بحران 
آب شده اســت. اســتفاده مجدد از آب در صنعت، پتانسیل کاهش 
هزینه های تامین آب و تصفیه فاضلاب توسط صنایع و کاهش فشار 

بر منابع آب را دارد. 
یکی از روش های کاهش مصرف آب در صنعت، استفاده مجدد از پساب 
است. بســته به نوع و کیفیت فاضلاب، ممکن اســت مستقیما مجددا 
مورد استفاده قرار گیرد یا قبل از استفاده مجدد )یعنی بازیافت( تصفیه 
شود. فناوری های مختلفی برای اســتفاده مجدد مستقیم و همچنین 

تصفیه فاضلاب غیرمتمرکز برای بازیافت فاضلاب وجود دارد.
کاهش میزان مصرف آب توســط صنایع می تواند برداشت آب از منابع 
آب محلی را کاهش دهد که این امر در نتیجه دسترسی به آب را افزایش 
داده، تخلیه فاضلاب و بار آلاینده آنها را کاهش می دهد و میزان مصرف 
انرژی حرارتی و به طور بالقوه هزینه پردازش را کاهش می دهد، اما این 
امر مستلزم دانش بالا، نیاز به ســرمایه گذاری مالی و همچنین اصلاح 

سیستم تصفیه فعلی است.
اســتفاده مجدد از فاضلاب می تواند بین صنایع مختلف نیز انجام شود. 
مبادله ضایعات به نفع دو یا چند کســب و کار به عنوان »همزیســتی 

صنعتی« نیز شناخته می شود. 
در همزیســتی صنعتی، همه اعضا با کاهش نهاده های لازم در فرآیند 
تولید )به عنوان مثال آب، مــواد آلی( یا با کاهــش هزینه های تصفیه 
فاضــلاب، از این ترتیب ســود می برند. پتانســیل اســتفاده مجدد از 
فاضلاب به عواملی مانند فاصله بین مشــاغل )هزینــه  حمل و نقل( و 
حجم و کیفیت تولید فاضلاب نیز بستگی دارد. در صورت نیاز به تصفیه 
فاضلاب، مشارکت چندین کسب و کار ممکن است هزینه های تصفیه 
را به میزان قابل توجهی کاهش دهد و در نتیجه امکان استفاده مجدد از 

آن را فراهم کند.
با توجه به این که نقش آب در فرآیند تولیــد صنایع با یکدیگر متفاوت 
و براین اســاس ارزش آب نیز در بین صنایع متفاوت اســت، نیاز است 
مطالعات جامعی در این خصوص انجام شــود تا تفاوت ارزش اقتصادی 
آب بازیافت شده بین صنایع مختلف مشخص شود که صاحبان صنایع 

بتوانند نتایج آن را مبنایی برای اصلاح مصارف صنعتی قرار دهند.

بهادری جهرمی: 

مبلغ سود سهام عدالت سه برابر واریزی های 
قبلی است 

ســخنگوی دولت گفت: برای اولین بار ســود ســهام عدالــت هر نفر 
یکجا و پیش از پایان ســال واریز می شود و مبلغ ســود حدود  سه برابر 

واریزی های قبلی است .
 علی بهادری جهرمی در حساب کاربری خود در توییتر نوشت:

» واریز سود  ســهام عدالت برای بیش از ۴۳ میلیون  نفر آغاز شد. برای 
اولین بار سود هر نفر یکجا و پیش از پایان سال واریز می شود.

مبلغ سود حدود  ســه برابر واریزی های قبلی اســت، حدود ۵۷۵ هزار 
تومان برای کسانی که سهام خود را تکمیل نکرده و بیش از یک میلیون 

تومان برای افرادی که سهم را تکمیل کرده اند.«

نایب رییس کمیسیون اجتماعی مجلس:
افزایش حقوق کارگران در دولت سیزدهم منجر 

به رشد اقتصادی کشور خواهد شد
 نایب رییس کمیســیون اجتماعی مجلس شورای اســلامی افزایش 
حقوق کارگران در دولت ســیزدهم را کمک به رشــد اقتصادی کشور 
خواند و ابراز امیدواری کرد برای حل مشکلات مسکن، تسهیلات ارزان 

قیمت و مسائل درمانی و رفاه کارگران اقدامات ویژه انجام شود.

»علی بابایی کارنامــی«  در خصوص اقدام دولت بــرای افزایش ۵۷.۴ 
درصدی حقــوق کارگران، گفت: تصمیمی که شــورای عالی کار برای 
تنظیم حقوق کارگران کشور گرفت، بســیار ارزنده است. البته همه بار 
این افزایش حقوق را باید کارفرما بر عهده بگیرد و این مورد سبب شده 

بین دولت و کارفرما همچنان اختلافاتی وجود داشته باشد.
نایب رییس اول کمیسیون اجتماعی مجلس شــورای اسلامی افزود:  
افزایش ۵۷ درصدی حقوق کارگران بر معیشــت آنها تاثیر بســزایی 

خواهد گذاشت.
نماینده مردم ســاری در مجلس ادامه داد: با توجه بــه توافقی که بین 
کارگران و کارفرمایان در این باره انجام شــده، این تصمیم می تواند در 
سال ۱۴۰۱ برای کارگران راهگشا  بوده و معیشت آنها را بهبود بخشد. 
اما یکی از مسائلی که سبب می شــود این روند پایدار بماند، کاهش نرخ 

تورم در اقتصاد کلان کشور و ثبات اقتصادی است.
وی یکی از اهداف این تصمیم گیری را کمک به رشــد اقتصادی کشور 
برشــمرد و گفت: برای این موضوع باید نقش دولت پررنگتر شود و این 
اقدامات می تواند در بهبود سفره کارگران کشور اثر گذار باشد تا کارگر 
و کارفرما در کناریکدیگر برای بهبود شــرایط اقتصادی کشــور نقش 

آفرین باشند.
وی با اشــاره به مشــکلات حوزه کارگری، افزود: مســکن کارگران، 
تســهیلات ارزان قیمت، مســائل درمانی و رفاه کارگران برای قشــر 
کارگر بسیار مهم است. البته این مســائل آرمان است و برای اینکه این 
چالش ها و مســائل حل شود، باید دولت در هر ســال نسبت به برطرف 

کردن یکی از مشکلات کارگران اقدام کند.
نایب رییس کمیســیون اجتماعی مجلس شورای اســلامی ادامه داد: 
اما اینکه دولت ها بعد از ۴ یا ۸ ســال بگویند که هنوز اقدامی برای رفع 
مشکلات قشــر کارگری انجام ندادند، قابل پذیرش نیست. به عبارتی 
باید ساختاری در تصمیم گیری دولت برای قشــر کارگر وجود داشته 

باشد.
بابایی با بیان اینکه اگر نیاز به اصلاح قوانین در بخش کارگری کشور 
وجود دارد، مجلس شورای اســلامی آماده کمک به دولت در اصلاح 
قوانین اســت، خاطرنشــان کرد: موضوع ورزش کارگری و ســبد 
معیشــت کارگران از دیگر مسائلی اســت که باید دولت به آنها توجه 
کرد. البته اگر دولت برخی از مشــکلات کارفرمایان را حل کند، قطعا 
سبب بهود شرایط کارگری خواهد شــد و پیشنهاد می کنم دولت به 
صورت جامع به این بخش نگاه کند و مجلس هم از هیچ کمکی دریغ 

نخواهد کرد.

یادداشت

تریبون

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس گفت: بسیاری 
از تغییرات بودجه براســاس نظر دولت بود؛ مثلا بعد از 
ارائه لایحه، نامه هایی به مجلس فرســتاده شد و دولت 

۱۷۰ هزار میلیارد تومان از منابع را کاهش داد.
محسن زنگنه عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس 
شورای اســلامی، در رابطه با بودجه ۱۴۰۱ و تغییراتی 
که مجلس بر روی لایحــه دولت اعمال کــرد، اظهار 
داشت: دو نوع تغییرات را می توانیم در لایحه بودجه در 
نظر بگیریم؛ نخست ایجاد تغییرات در جزئیات است، 
از این قبیل کــه نمایندگان پیشــنهادات جزئی ارائه 
می دهند که این قبیل پیشــنهادات و مسائل جزئی را 

نمی توان تغییر برشمرد.
وی افزود: اما اگــر تغییرات مبنایی و اساســی مدنظر 
ما باشــد، باید بگویم اتفاقاً در بودجه امســال کمترین 
تغییرات را داشــته ایم، یعنی منابــع و مصارف تغییر 

چندانی نکرده است.
عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس شورای اسلامی 

تصریح کرد: باید بدانیم بســیاری از مسائل 
و تغییراتــی کــه مجلس در لایحــه دولت 
اعمال کرد، بر اســاس نظر خود دولت بوده 
اســت. برای مثال بعد از آنکه دولت لایحه را 
به مجلــس ارائه کرد، آقایــان میرکاظمی و 
خاندوزی نامه هایی به مجلس فرســتادند و 
تقریباً ۱۷۰ هزار میلیارد تومــان از منابع را 

کاهش دادند که بحث قیمت پتروشــیمی گاز و فولاد 
یکی از آنها بود.

زنگنه بیان کرد: وقتی دولت خــودش مبلغ ۱۷۰ هزار 
میلیارد تومان را کاهش داده اســت بایــد این تغییر را 
تامین کند. بــا توجه بــه صحبت هایی کــه با دولت 
داشــته ایم به این جمع بندی رســیدیم که باتوجه به 
وضعیت نفت، یک قیمــت واقعی را بــرای آن در نظر 
بگیریم. یعنی قیمت نفت را هفتاد دلار در نظر بگیریم 
و میزان فروش روزانه را یک میلیون و ۴۰۰ هزار بشکه 
پیش بینی کنیم، این در شــرایطی اســت که همین 

الان فروش مــا روزانه یک میلیــون و ۲۰۰ 
هزار بشکه اســت. این نگاه می تواند برای ما 

پیش برنده باشد.
وی با اشاره به اینکه ســقف بودجه تغییری 
پیدا نکرده است بنابراین ناترازی نداشته ایم، 
تاکیــد کــرد: نکته این اســت کــه برخی 
هزینه هایــی که اضافه شــده اند در ســقف 
بودجه به حساب نمی آیند. برای مثال سه میلیارد یورو 
از محل تهاتر نفت برای نیروهای نظامی و بحث دفاعی 
در نظر گرفته ایم کــه این میزان در ســرجمع بودجه 
حساب نمی شود. این مبالغ تهاتری است که در سقف 
بودجه محاسبه نمی شود با توجه به این نکته است که 

می گوییم سقف بودجه چندان تغییر نکرده است.
زنگنه درباره نگرانی ها درباره ناتــرازی بودجه، گفت: 
اگر منظور از ناترازی این اســت که میــزان درآمدها 
و هزینه های بودجــه با هم همخوانی نــدارد، بله، این 
ناهمخوانی و ناتــرازی همان زمان کــه دولت بودجه 

را ارائه کرد وجود داشــت که چیزی حدود ۳۰۰ هزار 
میلیارد ریــال بــود.وی اضافه کرد: بــرای تامین این 
ناتــرازی دولت از محل فــروش اوراق، نفت، ســهام و 
دارایی ها کمک می گیرد. البته از طرف دیگر در مصارف 
هم مبالغی اضافه می شــود، یعنی به غیــر از حقوق و 
هزینه های جاری، هزینه های تملک ســرمایه ای مثل 

هزینه برای راه ها وجاده ها اضافه خواهند شد.
عضو کمیســیون برنامــه و بودجه مجلس شــورای 
اســلامی گفت: امــا اگر بخواهیــم ناتــرازی را میان 
لایحه ای که دولــت ارائه داده و چیــزی که در صحن 
مجلس تصویب شده بســنجیم، باید بگوییم ناترازی 
چندانی نداشته ایم. همان زمان که دولت لایحه را ارائه 
کرد اعلام کردم که از حیث جداول، لایحه امســال را 
بهتر از سال قبل می دانیم چراکه جداول کلان بودجه 
واقعی تر و متناسب تر تنظیم شــده بودند. اما از حیث 
ســاختاری در بودجه ۱۴۰۱، تغییر زیادی را نســبت 

سال های قبل شاهد نبوده ایم.

نائب رئیس کمیسیون برنامه و بودجه مجلس شورای 
اســلامی گفت: تغییرات بودجه ۱۴۰۱ در حدی است 
که دولت می تواند آنها را مدیریت کند، این لایحه خوب 

و قابل قبول بود و تغییر چندانی هم نیافته است.
حجت الاســلام ســید محمدرضا میرتاج الدینی نائب 
رئیس کمیســیون برنامــه و بودجه مجلس شــورای 
اســلامی، پس از اتمام بررســی لایحه بودجه ســال 
۱۴۰۱ کل کشور در مجلس، در رابطه با تغییرات ایجاد 

شــده در لایحه ای که دولت ارائه داده بود، گفت: سقف 
بودجه ســال ۱۴۰۱، تفاوت چندانی با آنچه دولت به 
مجلس ارائه داد نکرده اســت، به طوری که می توانیم 
بگوییم این بودجه یکی از کمترین تغییرات را داشــته 
است، این در حالی است که سال های گذشته تغییرات 

زیادی را در بودجه شاهد بوده ایم.
وی تصریح کرد: دولت در بودجــه عمومی عدد هزار و 
۳۷۲ هزار میلیارد تومان را آورده بود که این عدد بعد از 

بررسی های مجلس به هزار و ۳۹۴ هزار میلیارد تومان 
تغییر پیدا کرد؛ یعنی حدود ۲۲ هزار میلیارد تومان در 

سقف بودجه عمومی افزایش داشته ایم.
عضو کمیسیون تلفیق بودجه مجلس شورای اسلامی 
بیان کــرد: البته در تبصــره ۱۴ کــه در جمع بودجه 
حســاب نمی شــود، افزایش ۱۳۰ هزار میلیاردی را 
داریم که بخش قابــل توجهــی از آن، از محل تغییر و 
تســعیر )قیمت گذاری( نفت ایران و بخش دیگری از 

آن با همراهی دولت تامین می شــود. دولت برای این 
همراهی حدود ۶۰ هزار میلیــارد از محل های دیگر در 
نظر گرفته است. این افزایشی اســت که در تبصره ۱۴ 

بودجه سال ۱۴۰۱ شاهد آن هستیم.
میرتاج الدینی در پاســخ به این ســوال که آیا دولت از 
تغییراتی که مجلــس اعمال کرده اســت، بر خواهد 
آمد؟ عنوان کرد: دولت همیشــه می تواند با تخصیص، 

افزایش و تغییراتی که پیش می آید را مدیریت کند. 

مجلس

مجلس

خریدار   دبیر شــورای نگهبان با تاکید بر 
اینکه جهاد تبیین وظیفــه قطعی و فوری 
همه پژوهشــگران حوزه حکومت اسلامی 
است، گفت: نیازهای روز جامعه مورد توجه 

پژوهشگران حکومت اسلامی قرار گیرد.
 به نقل از شــورای نگهبــان، آیت الله احمد 
جنتی دبیر شــورای نگهبان به مناســبت 
برگــزاری ســومین همایش کتاب ســال 
حکومت اسلامی با صدور پیامی تأکید کرد: 
نیازهای روز جامعه مورد توجه پژوهشگران 

حکومت اسلامی قرار گیرد.
متن این پیام به شرح زیر است:

»بسم الله الرحمن الرحیم
ضــرورت ایجــاد ســاختارهای اعمــال 
حاکمیت و قــدرت به منظور ســاماندهی 
زندگی اجتماعی و حــل و فصل منازعات و 
اختلافات، در همه نظام هــای فکری امری 
بدیهی و غیرقابل انکار به نظر می رسد و جز 
عده ای معدود در طــول تاریخ، این حقیقت 

را نادیده نگرفتند.
در این میان، ادیان الهی در مسیر ترسیم راه 
سعادت دنیا و آخرت انســان ها به حکومت 
نگاه ویژه داشته و انبیای الهی، سردمداران 

حکومت عدل در طول تاریخ بوده اند.
اســلام نیز به عنوان جامع ترین شــریعت 
آســمانی در کنــار توجه خاص بــه نحوه 

ارتباط بیــن مخلوق و خالق بــر طراحی 
الزامات زندگی فردی و نحوه اداره اجتماع 
بر مدار شــریعت و آموزه هــای آن تاکید 

نموده است.
ضرورت وجود حکومت اســلامی در جای 
جای فرامین شــرع مقدس از احکام حدود 
و قصاص و دیــات و ارث و وصیــت، احکام 
مربوط بــه معاملات، امر به معــروف و نهی 
از منکر، جهاد و سرتاســر ابواب فقه و حتی 
احکام ناظر بر اعمال فــردی همانند نماز و 
روزه به وضوح قابل مشاهده است، تا جایی 
که فقها و علمای شیعه تشکیل حکومت بر 
مدار فقه و فقیه را امری بدیهی دانسته اند و 
بر این باورند که منکــر این حقیقت، بویی از 

آموزه های شرع نبرده است.
شاید اصلی ترین علت این رویکرد شریعت 
بــه حکومــت و حکمرانی ناشــی از نقش 
ســازنده این عامل در تحقق اهداف عالی و 
میانی در نظر گرفته شــده برای دستورات 
دین باشــد. عدالت، امنیت، استقلال، رفاه 
و آبادانــی به عنوان اهــداف میانی و تربیت 
انســان کامل و خلیفة الله بــر روی زمین به 
عنــوان هدف عالی شــریعت جز بــا ایجاد 
ســاختارهای اعمال حاکمیت بر اســاس و 

مبتنی بر اهداف اسلام محقق نخواهد شد.
از ایــن رو، می تــوان گفت تحقــق اهداف 

و مقاصد شــرع منوط به وجــود حکومت 
اســلامی اســت. اکنون و در قــرن حاضر، 
بــه برکت انفــاس قدســیه امــام راحل و 
جانفشــانی های امــت آگاه، حکومتــی 
بر مبنــای دیــن در جامعه ایــران محقق 
گردیده اســت تا آرزوی صالحــان عالم در 
خصوص زندگی در سایه امامت امام عدل و 

آموزه های شریعت اسلام تحقق یابد.
امروز حراست و پاسداری از این مهم وظیفه 
شــرعی برعهده همه کسانی است که در هر 
جایگاه، مقام و موقعیتی قرار دارند هرچند 
در این میان، نخبگان و صاحبان قلم دارای 

جایگاه ویژه و شأن رفیعی می باشند.
با توجه بــه موضــوع همایــش و تقدیر از 
برگزیدگان کتاب ســال حکومت اسلامی 

توجه به نکات زیر را ضروری می دانم:
۱. تبیین و ترویج اصــول و مبانی و پایه های 
نظریه مردم سالاری دینی به عنوان اساس 
نظــام جمهوری اســلامی ایــران و تبیین 
جایگاه دیــن و نقش عنصر مــردم در این 
ســاختار سیاســی با رویکــردی عالمانه و 

محققانه امری ضروری و حیاتی است. 
صاحبنظــران در حوزه حقوق و سیاســت 
باید به تولیــد ادبیات در ایــن زمینه بویژه 
برای مخاطبان خارج از مرزهای جمهوری 
اســلامی ایران اقدام نمایند. هنــوز بعد از 
گذشت ۴۰ ســال از انقلاب اسلامی، نظریه 
مردم سالاری دینی برای بعضی از نخبگان 
داخلی و خارجــی تبیین نگردیده اســت. 
تحقق تمدن نوین اســلامی نیازمند نظریه 
پردازی و ارائه دقیق مردم سالاری دینی در 
خارج از مرزهای جمهوری اســلامی ایران 

است.
۲. پژوهش و پژوهشــگر حــوزه حکومت 
اســلامی نباید از نیازهای روز جامعه و حل 
مســائل پیــش روی نظام اســلامی غافل 
باشــد. نظام جمهوری اســلامی ایران در 
حوزه ســاختارها، وظایف و صلاحیت های 
آنها نیازمند نظریه پردازی اســت. مسئله 
تقنین و انطباق آن با شــرع مقدس، مسئله 
اجــرا و ســاختار کارآمد نظام اســلامی، 

مسئله نحوه طراحی ســاختارهای کلان از 
جمله اساسی ترین مســائلی است که باید 
پژوهشگران حکومت اســلامی همت خود 

را بر آن بگمارند.
۳. در آغاز گام دوم انقلاب اسلامی، طراحی 
نظام مطلــوب مبتنی بــر آموزه های دین 
و الزامات تحقــق بیانیــه گام دوم انقلاب 
اســلامی همانند عدالت، ســبک زندگی 
اسلامی، اســتقلال و مواردی از این دست 
با بهره گیــری از ظرفیت های مغفول قانون 

اساسی امری لازم و ضروری است.
۴. جهاد تبیین وظیفــه قطعی و فوری همه 
پژوهشــگران حوزه حکومت اسلامی است 
تبییــن دســتاوردها، ظرفیت ها و چشــم 
اندازهای قانون اساســی جمهوری اسلامی 
ایران، نقــش حاکمیت دین در پیشــرفت 
امور کشور، نقش نظام اســلامی در تحقق 
حقوق مردم و موضوعاتی از این دســت، از 
مواردی است که تبیین آن برای آحاد مردم 
با بهره گیــری از ابزارهای مــدرن همانند 
ظرفیت های فضــای مجازی امری ضروری 

و لازم محسوب می گردد.
در پایان ضمن تقدیر و تشکر از کلیه دست 
اندرکاران این همایــش بویژه حضرت آیت 
الله حسینی بوشهری، توفیقات همگان را از 

خداوند متعال مسالت دارم.«

برخی تغییرات در بودجه با نظر دولت صورت گرفت

نائب رئیس کمیسیون برنامه و بودجه مجلس:لایحه بودجه قابل قبول بود

طیبه بیات  رئیس جمهور گفت: از آنجا که 
بخش قابل توجهی از مردم هنوز دز ســوم 
واکســن را تزریق نکرده اند، از این رو ستاد 
ملی مقابله با کرونا، تزریق ۲ دُز واکســن را 
مبنا و مجوز انجام ســفرهای نوروزی قرار 

می دهد.
 به نقــل از پایگاه اطلاع رســانی ریاســت 
جمهوری، حجت الاســلام ســید ابراهیم 
رئیســی رئیس جمهــور صبح شــنبه در 
جلسه ســتاد ملی مقابله با کرونا با قدردانی 
از زحمات و تلاش های کادر درمان کشــور 
که با تلاش هــای شــبانه روزی خود موفق 
به مهار موج ششم کرونا شــدند، گفت: اگر 
چه توانستیم بر موج ششــم کرونا نیز غلبه 
کنیم، امــا ضرورت دارد اجــرای مقررات و 
شیوه نامه های بهداشــتی به ویژه در آستانه 
نوروز و عید نیمه شــعبان بــا جدیت دنبال 

شود.
وی تاکید کرد: در ایام پیش رو و از جمله در 
عید نیمه شــعبان تولیت های آستان های 
مقدسه و اماکن زیارتی به ویژه حرم حضرت 
فاطمه معصومه )س( و مســجد جمکران 
پیش بینی ها و تدابیر لازم را برای روز میلاد 
امام عصر )عج( داشــته باشــند تا هم مردم 
از فیض حضور در اماکــن متبرک بهره مند 
شــوند و هم زمینه شــیوع بیمــاری کرونا 

فراهم نشود.
رئیس جمهــور بــا اشــاره به فرارســیدن 
تعطیلات نــوروزی درباره تدابیــر در نظر 

گرفته شده از سوی ستاد ملی مقابله با کرونا 
برای پیشگیری از شیوع بیماری و سفرهای 
ایمن اظهار داشت: ستاد ملی مقابله با کرونا 
در وهله اول بر لزوم فرهنگ سازی و تشویق 
مردم بــه تزریق ۳ دز واکســن کرونا تاکید 
دارد، امــا از آنجــا که بخش قابــل توجهی 
از مــردم هنوز دز ســوم واکســن را تزریق 
نکرده اند، لذا ســتاد تزریق ۲ دز واکسن را 
مبنا و مجوز انجام ســفرهای نوروزی قرار 

می دهد.رئیسی همچنین درباره سفرهای 
خارجی با اشــاره به برخی گزارش ها درباره 
صــدور گواهی های جعلی از ســوی برخی 
مراکز در کشــورهای عراق و ترکیه، اظهار 
داشــت: حتماً بر صــدور گواهی های عدم 
ابتلای افــرادی که قصد ورود به کشــور را 
دارند نظارت دقیق و جدی شود و اگر نسبت 
به گواهی تست های انجام شده در خارج از 
کشــور تردید وجود دارد، حتمــاً در داخل 

کشور از افراد مشکوک مجدداً تست گرفته 
شود.

وی در ادامه سخنان خود با قدردانی از همه 
دســت اندرکاران مقابله با کرونا در سراسر 
کشور تصریح کرد: لازم اســت فراتر از همه 
قدردانی ها، از متخصصان و کارشناســانی 
تشــکر کنیم که به مدد تلاش ها و زحمات 
آنان امروز کشــور از ۶ نوع واکســن بومی 

کرونا برخوردار شده است.

رئیس جمهور با اشــاره به ایجــاد ظرفیت 
صادرات واکسن در کشور، خاطرنشان کرد: 
توانمندی به دســت آمده در حــوزه تولید 
واکســن ســرمایه ای گرانبها برای کشور 
در مقابله با بحران هــای احتمالی در آینده 
است.رئیسی در بخش دیگری از سخنانش 
با بیان اینکه تعطیلی حدوداً ۲ ســاله نظام 
آموزشی کشور باعث افت علمی و تحصیلی 
جدی شده است، گفت: گزارش های نگران 
کننــده ای از نتایــج پایش هــای علمی به 
دســت آمده و ضرورت دارد وزرای آموزش 
و پــرورش، علــوم، تحقیقــات و فناوری و 
بهداشــت، درمــان و آموزش پزشــکی بر 
برگــزاری کلاس هــای درس و امتحانات 
مدارس و دانشــگاه ها به شــکل حضوری 

تاکید داشته باشند.
وی با اشــاره به مصوبه ســتاد ملی مقابله با 
کرونا مبنی ضرورت برگــزاری کلاس ها و 
امتحانات مدارس و دانشــگاه ها به شــکل 
حضوری در شــرایط غیراضطرار کرونایی 
افزود: برابــر ایــن مصوبه طفــره رفتن از 
برگزاری حضــوری کلاس هــای درس و 
امتحانات دانش آموزان و دانشجویان تخلف 

محسوب می شود.
رئیس جمهــور تاکید کــرد: دانش آموزان 
و دانشجویان آینده ســازان کشور هستند 
و هیچ جامعه ای نمی تواند و نباید نســبت 
بــه کیفیت تربیت نســل آینده ســاز خود 

بی تفاوت باشد.
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سخنگوی گمرک خبر داد
رشد ۴۱ درصدی صادرات ایران به شانگهای

سخنگوی گمرک گفت: در ۱۱ ماهه امســال، ۴۸ میلیون و ۹۰۳ هزار 
تن کالا بــه ارزش ۳۲ میلیارد و ۷۱۲ میلیون دلار بیــن ایران و اعضای 

شانگهای تبادل شد.
سید روح اله لطیفی، ســخنگوی گمرک همزمان با موافقت اعضای 
شــانگهای با ســاز و کار عضویت دائم ایران در این ســازمان، اظهار 
داشــت: عضویت ایران در ســازمان همکاری شــانگهای و سرعت 
بخشــی در فرایند عضویت دائــم در این ســازمان، می تواند باعث 
افزایش چشــم گیر تجارت ایران با اعضای شــانگهای و شرکای آنها 
در جهان شود به ویژه اینکه ســه قدرت بزرگ اقتصادی دنیا در این 
سازمان عضو هســتند که ســهم قابل توجهی از اقتصاد جهانی را در 

اختیار دارند.
وی افــزود: در ۱۱ ماهه ســال ۱۴۰۰، تجارت کشــورمان با ۱۱ عضو 
شــانگهای ۴۸ میلیون و ۹۰۳ هزار و ۱۲۳ تن، بــه ارزش ۳۲ میلیارد و 
۷۱۲ میلیون و ۲۳۳ هزار و ۲۷۳ دلار بوده اســت که نســبت به مدت 

مشابه سال قبل رشد ۳۱ درصدی داشته است.
لطیفی در خصوص میزان صادرات کشــور به اعضای شــانگهای 
توضیح داد: ۴۰ میلیــون و ۶۴۲ هزار و ۲۷۲ تــن کالای ایرانی به 
ارزش ۱۸ میلیارد و ۲۹۵ میلیون و ۶۳۷ هــزار و ۳۰۴ دلار در ۱۱ 
ماه سال ۱۴۰۰ به اعضای ســازمان همکاری های شانگهای صادر 
شد که نسبت به مدت مشابه ســال قبل ۴۱ درصد افزایش داشته 

است.
وی افزود: چیــن باخرید ۱۲ میلیارد و ۶۳۴ میلیون دلار، افغانســتان 
با یک میلیارد و ۶۵۵ میلیون دلار، هند بــا یک میلیارد و ۶۳۴ میلیون 
دلار، پاکســتان با یک میلیــارد و ۱۲۹ میلیون دلار، روســیه با ۴۳۹ 
میلیون دلار، پنج مقصد نخســت کالاهــای ایرانــی در بین اعضای 

شانگهای بودند.
لطیفی در ادامه گفت: ازبکســتان با خرید ۳۶۸ میلیون دلار، قزاقستان 
با ۱۶۵ میلیون دلار، تاجیکســتان با ۷۹ میلیون دلار، قرقیزســتان با 
۷۴ میلیون دلار، بلاروس با ۱۶ میلیون دلار و مغولســتان با ۴۸۳ هزار 
دلار به ترتیب در رتبه های بعــدی خرید کالاهای ایرانی در بین اعضای 

شانگهای قرار دارند.

سخنگوی گمرک در خصوص میزان واردات از کشورهای عضو سازمان 
همکاری های شــانگهای توضیح داد: چین با فروش ۱۱ میلیارد و ۱۰۵ 
میلیون دلار، روســیه با یک میلیارد و ۴۵۱ میلیــون دلار، هند با یک 
میلیارد و ۳۷۹ میلیون دلار، پاکســتان با ۲۵۲ میلیون دلارو ازبکستان 
با ۱۱۰ میلیون دلار، پنج مبدا نخست فروش کالاهای مورد نیاز کشور 

در بین اعضای شانگهای بودند.
وی افزود: قزاقســتان بافــروش ۵۶ میلیون دلار، تاجیکســتان با ۳۱ 
میلیون دلار، افغانســتان با ۱۸ میلیون دلار، بلاروس بــا ۱۰ میلیون 
دلار، قرقیزســتان با ۳میلیون دلار و مغولســتان با دو میلیون دلار، در 
رتبه های بعدی فروش کالا به ایران در سازمان همکاری های شانگهای 

قرار دارند.

مدیرکل راه و شهرسازی استان تهران:
 ۷۰۰ هزار تهرانی در نهضت ملی مسکن

 ثبت نام کردند
مدیرکل راه و شهرســازی اســتان تهران از ثبت نام حدود ۷۰۰ هزار 

تهرانی در طرح نهضت ملی مسکن خبر داد.
 به نقل از وزارت راه و شهرسازی، »خلیل محبت خواه« اظهار داشت: بر 
اســاس تازه ترین آمار قریب به ۷۰۰ هزار نفر در استان تهران در سامانه 

www.saman.mrud.ir ثبت نام کرده اند.
وی با با بیان اینکه هنوز ثبت نام برای مردان مجرد بالای ۲۳ ســال سن 
ادامه دارد، گفت: ۱۲۴ هزار نفر متقاضی مرد مجرد در طرح نهضت ملی 

مسکن ثبت نام کرده اند.
محبت خواه با دعوت از مالکان برای اســتفاده از تسهیلات نهضت ملی 
مسکن برای نوسازی و ساخت، تصریح کرد: ۱۱۷ هزار نفر نیز متقاضی 
اســتفاده از تســهیلات کم بهره بانکی در طرح مذکور هســتند که در 
تهران ۴۵۰ میلیون تومان به ازای هر واحد ســاخته شــده به افراد فرم 
»ج« سبز تعلق می گیرد و در شــهرهای استان این میزان ۳۰۰ میلیون 

تومان گزارش شده است.
مدیرکل راه و شهرسازی اســتان تهران گفت: تاکنون ۶ هزار و ۸۱۰ نفر 
از واجد شــرایط اولیه در طرح مذکور از میان ۲۰۰ هــزار نفر متقاضی 
پالایش شده اند و بررسی متقاضیان در تهران ادامه دارد و ۴۰۰ هزار نفر 

در انتظار پالایش هستند.
محبت خواه در پایان تصریح کرد: متقاضیانی که مدارکشــان را کامل 
در ســامانه بارگذاری نکرده اند و یا در ثبت نام اشــتباه داشته اند تا ۲۹ 
اسفندماه فرمت دارند نســبت به انجام کامل ثبت نام و اصلاح آن اقدام 

کنند.
تاکنون ۵ میلیون و ۳۴۱ هزار نفر متقاضی مسکن در سامانه طرح 
نهضت ملی مسکن به نشــانی saman.mrud.ir ثبت نام کردند 
که از این تعداد ۴۳۵ هزار و ۳۹۷ نفر مردان مجرد بالای ۲۳ ســال 
سن تا ۴۵ سال هســتند که با تلاش های وزارت راه و شهرسازی و 
موافقت شورای عالی مســکن به آمار ثبت نامی های مسکن افزوده 

شدند.
طرح نهضت ملی مســکن یکــی از طرح های کلان دولت ســیزدهم 
اســت که احداث ۴ میلیون واحد مسکونی را در شــهرها و روستاها در 

دستورکار دارد. 

بر اساس اعلام معاونت مسکن و ساختمان تاکنون اراضی بالغ بر یک 
میلیون واحد طرح نهضت ملی مســکن با کاربری مســکونی تأمین 
شده اســت و اراضی ۲ میلیون و ۵۰۰ هزار واحد دیگر نیز شناسایی 
شــده و در مراحل بررســی برای تغییر کاربری و یا الحاق به محدوده 

قرار دارد.

بازار

ســخنگوی کمیســیون اقتصادی مجلس شــورای 
اســلامی گفت: باید حذف ارز ترجیحی به صورت گام 
به گام انجام شود و نباید تغییر در نحوه پرداخت یارانه 

منجر به گرانی شود.
غلامرضا مرحبا، درباره مصوبه مجلس شورای اسلامی 
پیرامــون ارز ترجیحی،گفت: طبــق مصوبه مجلس، 
فقط قرار اســت نحوه پرداخت یارانــه برخی از کالاها 

تغییر یابد.
وی بیان کرد: بر اســاس این مصوبــه، دیگر ارز ۴۲۰۰ 
تومانی داده نمی شود، بلکه ارز به نرخ سامانه معاملات 

الکترونیکی داده می شود و مابه التفاوت آن 
هم به صورت ریالی پرداخت خواهد شد.

ســخنگوی کمیســیون اقتصادی مجلس 
شورای اســلامی تصریح کرد: البته مجلس 
شورای اسلامی در این مصوبه یک شرط مهم 
گذاشته است، مبنی بر اینکه سطح قیمت ها 
نبایــد از قیمت های شــهریور ۱۴۰۰ بالاتر 

برود.
مرحبا ادامه داد: توجه به معیشت مردم برای مجلس 
شورای اسلامی بســیار مهم اســت و نباید تغییر در 

نحوه پرداخت یارانــه باعث گرانی کالاهای 
اساسی شود.

وی با بیــان اینکــه تــا زمانی کــه دولت 
راهکارهــای جایگزیــن را در نظــر نگیرد، 
فرآیند پرداخــت ارز ترجیحی ادامه خواهد 
داشت،اظهار داشت: مجلس اختیار این کار 
را به دولت داد کــه خودش راهکار جایگزین 
را معرفی کند، امــا تاکید ما بر آن اســت که نباید این 
موضوع روی معیشــت و ســفره مردم تاثیــر منفی 

بگذارد.

ســخنگوی کمیســیون اقتصادی مجلس شــورای 
اســلامی تاکید کــرد: تخصیــص ارز ۴۲۰۰ تومانی 
مشکلات زیادی را برای کشــور به وجود آورد، اما نباید 
این ارز یک دفعه حذف شــود و باید ابتــدا راهکارهای 
جایگزین در نظر گرفته شــود تا به بخش های مختلف 

جامعه فشاری وارد نشود.
مرحبا بیان کرد: لازم اســت حذف ارز ترجیحی 
به صورت گام به گام انجام شــود و برای کمک به 
اقشار آســیب پذیر هم باید راهکارهای جایگزین 

انتخاب شود.

 قیمت ســکه در بازار تهران با افزایش ۱۲۰ هزار 
تومانی نسبت به روز پنجشــنبه هفته گذشته به 

۱۲ میلیون و ۳۳۰ هزار تومان رسید.
 دیروز ارزش هر قطعه سکه تمام بهار آزادی طرح 
جدید به ۱۲ میلیون و ۳۳۰ هزار تومان رســید. 
سکه تمام بهار آزادی طرح قدیم نیز با قیمت ۱۲ 

میلیون و ۵۰ هزار تومان معامله شد.
همچنین نیم ســکه بهار آزادی هفت میلیون 
و ۱۰۰ هزار تومان، ربع ســکه چهــار میلیون 
تومان و ســکه یک گرمــی ۲ میلیون و ۵۰۰ 
هزار تومان قیمــت خورد.علاوه بــر این، در 
بازار طلا نیــز نرخ هر گرم طــلای ۱۸ عیار به 

یک میلیون و ۲۲۶ هزار تومان رسید و قیمت 
هر مثقال طــلا نیز پنج  میلیــون و ۳۱۲ هزار 

تومان شد.
انُس جهانی طــلا نیز با قیمت هــزار و ۹۹۰ دلار 

معامله شد.
رشــد بهای انس جهانی طلا پس از جنگ روسیه 

و اوکراین رکورد جدیدی را ثبت کرد و این امر بر 
قیمت انواع ســکه و طلا در بازار داخــل نیز تاثیر 
گذاشته و موجب افزایش قیمت فلز زرد در داخل 

کشور شده است.
 سکه طرح جدید در هفته های اخیر در کانال ۱۱ 

و ۱۲ میلیون تومان نوسان داشته است.

ارز

طلا

خریدار   رئیس ســازمان بــورس و اوراق 
بهادار از واریز ســود بیــش از ۴۳ میلیون 

مشمول سهام عدالت خبر داد.
 مجید عشقی در نشســت خبری که برگزار 
شــد با بیان اینکه فرایند واریز ســود سهام 
عدالت آغاز شــده اســت، اظهار کرد: سود 
ســهام عدالت بیش از ۴۳ میلیون مشمول 
ســهام عدالتی که ســجامی شــده اند و یا 
شماره شبای بانکی خود را در سامانه سهام 
عدالت ثبــت کرده اند با همکاری شــبکه 

بانکی تا پایان امشب پرداخت می شود.
وی با بیان اینکه فرایند واریز ســهام عدالت 
آغاز شده است، گفت: میزان سود متناسب 
با ارزش اولیه سهام هر مشمول است. البته 
ممکن اســت برخی مشــمولان قسمتی از 
سهام خود را فروخته باشــند که متناسب 
با میزان ســهامی که دارند ســود دریافت 

خواهند کرد.
به گفته رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار 
مشمولانی که ارزش اولیه سهام آن ها ۴۹۲ 
هزار تومان اســت حدود ۵۳۲ هزار تومان، 
مشمولانی که ارزش اولیه سهام آن ها ۵۳۲ 
هزار تومان است، حدود ۵۷۵ هزار تومان و 
مشــمولانی که ارزش اولیه سهام آن ها یک 
میلیون تومان اســت نیز حدود یک میلیون 

تومان سود دریافت خواهند کرد.

اصلاح تدریجی دامنه نوسال
 از سال آینده

رئیس ســازمان بــورس و اوراق بهادار در 
ادامه از اصــلاح تدریجی دامنه نوســان از 
اوایل ســال ۱۴۰۱ خبر داد و گفت: تغییر 
دامنه نوسان در برنامه سازمان بورس است، 
اما این موضوع نیازمند روشن شدن برخی 
ابهامات از جملــه بودجه و ریســک های 

سیاسی است.
عشــقی ادامه داد: پیش از این اعلام کرده 
بودم که اصلاح دامنه ابتدا از شــرکت های 
بزرگ آغاز می شود و اکنون برنامه این است 
که از یک تاریخی به بعــد اصلاح به صورت 
تدریجی و بــا یک درصد آغاز خواهد شــد. 
این روند در مقاطع ســه ماهــه و با توجه به 

بازخورد بازار بازبینی خواهد شد.
وی بــا تاکید بــر اینکه دامنه نوســان باید 
متقارن باشد، اظهار کرد: تلاش این است که 
اصلاح دامنه بخش عمده بازار را در بر بگیرد، 

البته بازار پایه داستان خود را دارد.
رئیس ســازمان بورس و اوراق بهادار با بیان 

اینکــه دامنه نوســان یکــی از مولفه های 
اثرگــذار بر بــازار اســت، گفــت: عوامل 
دیگری مانند میزان فعالیت ســهام داران، 
بازارگردانــان و… در تعادل بخشــی بازار 

موثر است.

همکاری سازمان بورس و قوه قضاییه
عشقی در ادامه از تعامل ســازمان بورس با 
نهادهای مختلف خبــر داد و افزود: در این 
راســتا کارگروهی با حضور ســازمان و قوه 
قضاییه برای ســاماندهی پرونده های بازار 

سرمایه تشکیل شده است.

کسی برای تاسیس کانون سهام داران 
حقیقی درخواست نداده است

وی در مــورد آخریــن وضعیت تاســیس 
کانون ســهام داران حقیقــی توضیح داد: 
هنوز هیچکس برای این منظور درخواست 
نداده اســت و اگر این درخواست اعلام شود 
در مورد اینکه به چه صورت باشــد تصمیم 
گیری می شود، اساســنامه ان هنوز نهایی 

نشده، اما سازمان آمادگی همکاری دارد.

نمیتوان گفت زیان مردم چه زمانی 
جبران می شود

رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار در ادامه 
در مورد زمــان جبران زیان مــردم در بازار 
سرمایه گفت: هیچکس نمی تواند به صورت 

قطعی بگوید زیان مــردم چه زمانی جبران 
می شود. این موضوع در مورد همه بازارهای 
مالی دنیــا صدق می کند. در بازار ســرمایه 
افراد مختلف ســهم های مختلفی خریدند 
و میزان زیــان از ۹۰ درصد تــا ۵۰ درصد 

متفاوت است.
عشقی ادامه داد: البته برخی هم سود کردند 
اما زمانی که صحبت از سود می شود برخی 
انتقاد می کنند که حق هــم دارند. در بازار 
شــاخص های مختلفی وجود دارد و میزان 

ریزش صنایع مختلف است.

امیدواریم واگذاری سرخابی ها
 به سرانجام خوبی برسد

وی با اشــاره به واگذاری ســهام دو باشگاه 
استقلال و پرســپولیس گفت: در سازمان 
هیچگاه در مورد هیچ سهی تبلیغ نمی شود 
و با ارکانی که زیرمجموعه بازار هســتند و 

اینکار را انجام دهند برخورد می شود.
عشقی ادامه داد: به طور کلی رویکرد شفاف 
سازی اســت و واگذاری دو باشــگاه باعث 
می شــود نظارت همگانی ایجاد شود و این 
روند مثبتی اســت. امیدواریم این فرایند به 

سرانجام خوبی برسد.

قانون تجارت نیازمند بازبینی است
رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار با اشاره 
به فرایند واریز ســود از طریق سامانه سجام 

گفت: باید به این نکتــه توجه کرد که قانون 
تجارت کشور برای ســال های بسیار دور و 
زمانی است که سیســتم های الکترونیکی 
در کار نبوده اســت. در این راستا مهلتی که 
برای ســود مجامع در نظر گرفته شده برای 
ســال های قبل اســت، این مهلت هــا باید 

اصلاح شود.
عشــقی ادامه داد: برای تقسیم سود فرصت 
کم تر از چهار ماه یا حتی دوره های سه ماهه 

مطرح شده که در حال بررسی است.

نظارت بر سپرده های اشخاص حقوقی 
بر عهده بانک مرکزی است

عشقی در ادامه با اشاره به اینکه سپرده های 
اشخاص حقوقی مشمول مالیات شده است، 
اظهار کرد: سیاست دولت و مجلس است که 
همه فعالیت های اقتصادی مشمول مالیات 
شــوند. البته اشــخاص حقوقی بزرگ که 
بخش عمده منابع بانکــی در اختیار آن ها 
قرار دارد ناگهان تصمیم نمی گیرند که همه 

منابع خود را از بانک خارج کنند.
وی ادامــه داد: ممکن اســت تغییراتی در 
نوع ســپرده های بانکی ایجاد شــود اما به 
طور کلی نظارت این موضوع بر عهده بانک 

مرکزی است.

تزریق مستمر منابع به صندوق تثبیت
رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار در ادامه 

با تاکید بر اینکه منابع از صندوق توسعه ملی 
به صندوق توســعه و تثبیت بازار سرمایه به 
صورت مستمر ادامه دارد، اظهار کرد: علاوه 
بر این عددی هم در بودجه سال اینده دیده 

شده است که آن هم محقق خواهد شد.

اصلاح ساختار ETF های دولتی
عشــقی با اشــاره به وضعیت صندوق های 
پالایشــی یکم و دارایکم اظهــار کرد: این 
دوصندوق به معضل جدی برای بازار تبدیل 
شده اند چراکه ساختار آن ها مصوبه هیات 
وزیران و متفاوت با صندوق های دیگر است.

وی با بیان اینکه مدیریــت این دو صندوق 
مربوط به دولت اســت، گفت: درواقع حق 
مدیریت و اعمال رای ســهام دســت دولت 
باقی مانده اســت بــه همین دلیــل فاصله 
زیادی بین NAV و قیمت بازار وجود دارد. 
اصلاحاتی برای اصلاح ســاختار صندوق ها 
در نظر گرفته شــده که باید در شورای عالی 
بــورس مطرح شــود. اگر ســاختار این دو 
صندوق اصلاح شــود ســاختار ان ها مانند 
سایر صندوق ها خواهد شد. این صندوق ها 
آبروی دولت، بازار ســرمایه و صندوق های 

دیگر را برده اند!

لزوم رتبه بندی شرکت های سبدگردان
رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار در ادامه 
در پاسخ به سوال ایســنا درمورد نظارت بر 
عملکــرد نهادهــای مالی و شــرکت های 
ســبدگردان که ســرمایه های مردم را در 
اختیــار دارند گفــت: تعداد شــرکت های 
ســبدگردان اخیرا افزایش یافته است و به 
همین دلیل لازم بود یک  ســامانه مستقل 
نظارتی برای این شــرکت ها ایجاد شــود. 
درحال حاضر نیز  به صــورت انلاین نظارت 

می شوند.
عشقی ادامه داد: پیشنهادی از سوی کانون 
نهادهای ســرمایه گذاری برای رتبه بندی 
این شــرکت ها توســط یک نهاد مستقل 
ارائه شــده اســت تا ســرمایه گذاران خرد 
بتوانند تصمیــم بگیرند در کدام شــرکت 

سرمایه گذاری کنند.
وی با تاکیــد بر اینکه همــه نهادهای مالی 
موظف به انتشــار صورت هــای مالی خود 
هســتند، اظهار کرد: این فرایند به صورت 
ســالانه انجام می شــود اما چــون عمدتا 
ناشــر نیســتند این صورت ها را به صورت 

میان دوره منتشر نمی کنند.

ارز ترجیحی یک دفعه حذف نشود

قیمت انواع سکه و طلا افزایش یافت 

جریان تامین ارز کالاهای اساسی بعد از حذف ارز ۴۲۰۰

خریدار   بر اســاس آخرین جریان تجاری 
ایــران، با حــذف ارز ترجیحــی تامین ارز 
حدود ۸۷ درصد کالاهای اساســی وارداتی 
از نرخ ۴۲۰۰ تومان بــه نرخ نیمایی نزدیک 
خواهد شــد؛ این میزان می تواند در ســال 
آینده تغییر داشــته باشــد. مجلس اختیار 
حذف ارز ترجیحی در سال آینده را به دولت 
داده است و با توجه به اصراری که دولت در 
ماه های گذشــته در این رابطه داشته، بعید 
نیست به زودی و در اوایل سال جدید حذف 
تدریجی آغاز شــود. این تغییر در حالی رخ 

خواهد داد کــه هفت قلم کالای اساســی 
وارداتی بــا ارز ۴۲۰۰ تومانی در بین حدود 
۲۵ گروه کالایــی، حجم قابــل توجهی از 

حجم و ارزش را به خود اختصاص داده اند.
آمار گمرک ایران نشــان می دهــد که در 
۱۱ ماهه امســال ۱۷.۵ میلیارد دلار کالای 
اساســی به وزن ۲۷.۶ میلیون تن وارد شده 
که از این میــزان ۱۳.۶ میلیارد دلار به وزن 
۲۴ میلیون تــن با ارز ترجیحی وارد شــده 
اســت. بر این اســاس ۷۷.۷ درصد ارزش  
واردات کالاهــای اساســی مربــوط به ارز 
۴۲۰۰ تومانی بوده است و  حدود ۸۷ درصد 

وزن این کالاها را نیز در بر می گیرد.
اما در مقابــل، تامیــن ارز واردات کالاهای 
اساســی از ســامانه نیما قابل توجه نیست؛ 
به طوری کــه در ایــن دوره ۱۱ ماهه، ۳.۵ 
میلیون تن بــه ارزش ۳.۸ میلیارد دلار با ارز 
نیمایی وارد شده است که نشان می دهد از 

مجموع واردات کالای اساسی ۲۱.۷ درصد 
از نظر ارزش و ۱۳.۷ درصــد وزن را به خود 

اختصاص داده است.
حــذف ارز ترجیحی موجب می شــود که 
هزینــه واردات کالاهــای اساســی از نرخ 
۴۲۰۰ تومانی بــه نرخی نزدیک بــه بازار 
نزدیک شود که رشــد چند برابری خواهد 
داشت؛ بر این اســاس به اســتناد واردات 
امســال تاکنون، می توان گفت که بیش از 
۷۷ درصد از نظر ارزش و یا ۸۷ درصد از نظر 
وزنی، واردات این اقلام با رشــد حدود چند 

برابری هزینه ارز مواجه خواهد شد.
در کنار حذف ارز ترجیحی، مصوبه مجلس 
در مورد حذف نــرخ ۴۲۰۰ به عنوان مبنای 
محاسبه ارزش گمرکی کالاهای وارداتی نیز 
مطرح است که برای سال آینده برای تمامی 
کالاها اعم از اساســی و غیر اساســی،  نرخ 
ســامانه معاملات الکترونیک )ای تی اس( با 

نرخی نزدیک به بازار مبنا اســت که هزینه 
واردات را نیز افزایش خواهد داد.

این در حالی است که برای کالاهای اساسی،  
حقوق گمرکی از چهار به یک درصد کاهش 
داشته ولی برای ســایر کالاها از جمله اقلام 
مرتبط با تولید چهــار درصد خواهد بود، در 
حالی که در بودجه امسال مصوب شده بود 

برای سایر کالاها به دو درصد کاهش یابد. 
به هــر ترتیب بــا مجموعه ایــن تغییرات، 
افزایــش هزینه کالاهــا و تاثیــر پذیری از 
این چرخــش نرخ ارز اتفــاق خواهد افتاد و 
بنابر اعلام ســازمان برنامه و بودجه به طور 
متوســط تورم کل را تا هفت درصد افزایش 
خواهد داد. گندم، جو، ذرت، کنجاله سویا، 
روغن، دانه های روغنی و همچنین بخشی 
از دارو و تجهیزات پزشــکی اقلام وارداتی 
با ارز ترجیحی اســت که هر یــک به دلیل 
ارتباط مســتقیم و یا غیر مســتقیم با اقلام 

خوراکی و درمانــی از اهمیت قابل توجهی 
برخوردار اســت و ســبد هزینــه خانوار را 
دستخوش تغییر می کند. در این رابطه باید 
رشــد قیمت جهانی اقلام وارداتی اساسی و 
افزایش حجم آن به ویژه کالاهای مشــمول 
ارز ترجیحــی نیز مــورد توجه قــرار گیرد 
که احتمالا در ســال بعد نیز ادامه داشــته 
باشد، از سویی ســازوکار فروش ارز دولت 
به نرخی غیر از نــرخ ثابت ۴۲۰۰ تومان و بر 
مبنای ســامانه ای تی اس است که می تواند 
دستخوش تغییر شــود.نحوه مدیریت آثار 
ناشی از حذف ارز ترجیحی و حداقل آسیب 
معیشــت مردم به ویژه دهک های پایین از 
اهم جریان حذف ارز ترجیحی اســت ولی 
تنها برنامه اعلامــی دولت تاکنون پرداخت 
یارانه ۹۰ تا ۱۲۰ هزار تومانــی بوده و فعلا 
واکنشی به پیشــنهاد مجلس در مورد ارائه 

کالابرگ نداشته است.  
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ایرانسل و سازمان آموزش فنی و حرفه ای 
تفاهم نامه آموزش دیجیتال امضا کردند

 ایرانسل و ســازمان آموزش فنی و حرفه ای کشور، تفاهم نامة همکاری 
در زمینة آموزش و توسعة خدمات دیجیتال، امضا کردند.

به گزارش روابط عمومی ایرانســل، مراســم امضای ایــن تفاهم نامه، 
بعدازظهــر سه شــنبه ۱۷ اســفند ۱۴۰۰، با حضور دکتــر حجت الله 
عبدالملکــی وزیر تعــاون، کار و رفــاه اجتماعی، دکتر غلام حســین 
حسینی نیا معاون وزیر و رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه ای کشور، 
دکتر محمود کریمی بیرانوند سرپرســت معاونت توسعة کارآفرینی و 
اشتغال وزارت کار، دکتر بیژن عباسی آرند مدیرعامل ایرانسل و جمعی 
از مدیران وزارت کار و ســازمان آموزش فنی و حرفه ای کشور، در محل 

وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی برگزار شد.
با امضای این تفاهم نامه، آکادمی ایرانســل و ســازمان فنی و حرفه ای 
کشــور، در زمینة آموزش و توســعة خدمــات دیجیتال، بــا یکدیگر 

همکاری می کنند.
از جمله اهداف انعقاد این تفاهم نامه، می توان به شناســایی مشاغل 
از جمله مشاغل نو و ســبز در حوزۀ ارتباطات و فناوری های ارتباطی 
بر اســاس طبقه بندی بین المللی مشاغل ایســکو ۲۰۰۸ به تفکیک 
ســطوح تخصصی و عمومی، همــکاری در تدوین و یکسان ســازی 
اســتانداردهای آموزشــی مشــاغل مورد نیاز حــوزۀ ارتباطات و 
فناوری های ارتباطی، همکاری در آموزش و معرفی عمومی حرفه ها 
و ظرفیت های ســازمان آموزش فنی و حرفه ای کشور به مشترکان 
ایرانسل، آموزش نیروی انســانی مورد نیاز با همکاری طرفین برای 
تأمین نیــروی کار واجد صلاحیت مشــاغل مورد نیاز شــرکت ها و 
مؤسسه های مرتبط با ایرانسل، همکاری در آزمون و تعیین صلاحیت 
حرفه ای مشــاغل تخصصی و عمومی، ارائه آموزش های مشــترک 
و همکاری در اجــرای آموزش هــای بین المللی در حوزۀ مشــاغل 
ارتباطــات و فناوری های ارتباطی با اســتفاده از ظرفیت های بخش 
دولتی و خصوصی برای فراهم کردن زمینة اشــتغال جوانان کشــور 
در این حوزه، همکاری و مشــارکت در خصوص توسعة پلتفرم های 
تحول دیجیتال در راســتای فراهم کردن زمینه های پایش و نظارت 
فنی و تخصصی مراکز و آموزشگاه های فنی و حرفه ای تابعة سازمان، 
همکاری برای مشاوره، راه اندازی و مدیریت مرکز ارتباط با مشتریان 
سازمان و طراحی نقشــه ســفر کاربر، طراحی و ارتقای راهکارهای 
ارتباطی مؤثر در راستای تحول دیجیتال و توسعة دولت الکترونیک 
به منظور ارائة خدمات عمومی اثربخش، پاســخگو و در دســترس، 

اشاره کرد.
همچنیــن اســتفاده از توانمندی هــای طرفیــن به منظور توســعة 
آموزش های مهارتی، همکاری های مشترک، تبادل اطلاعات، تجربه ها 
و استفاده از توانمندی های علمی و پژوهشی، بسترسازی ایجاد اشتغال 
با توجه به ظرفیت های طرفین، همــکاری در تدوین و تصویب قوانین 
حمایت کننده برای هر دو طرف در مجامع رســمی کشور، همکاری در 
اجرای آموزش های دوگانه با مشــارکت آموزشگاه های فنی و حرفه ای 
آزاد، صنایع، اصناف و مراکز کارآمــوزی جوارکارگاهی و بین کارگاهی 
تحت نظارت ســازمان، همــکاری در تولیــد محتــوای الکترونیکی 
اســتانداردهای مهارتی توســط مربیان بخش دولتــی و غیردولتی و 
تسهیل گری در بهره برداری توســط ذی نفعان و… از دیگر اهداف این 

تفاهم نامه هستند.
همزمان بــا امضای این تفاهم نامــه، مرکز آموزش های آزاد ایرانســل 
به عنوان یک مرکز تخصصــی در حوزۀ ارتباطــات و فناوری اطلاعات 
کشــور، برای ارائة آموزش های تخصصی، نوآورانه و مهارت محور، برای 
توانمندسازی منابع انسانی شرکت ایرانسل، مشتریان ایرانسل و عموم 
مردم، با ارائة گواهینامــه معتبر و مورد تأیید ســازمان آموزش فنی و 

حرفه ای کشور، افتتاح شد.
مدیرعامل ایرانسل در این مراسم، طی ســخنانی با اظهار خرسندی از 
همکاری ایرانســل با وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، ابراز امیدواری 
کرد که این تفاهم نامه، زمینة توسعة ظرفیت ها و مهارت های کاربردی 
در صنعت فناوری اطلاعــات و ارتباطات را فراهم کنــد و از این طریق، 
ظرفیت های بزرگ فنی، تخصصی و مدیریتی اولین و بزرگترین اپراتور 
دیجیتال ایران، با همکاری ســازمان آموزش فنی و حرفه ای، به کمک 

توسعة مهارت آموزی در کشور بیاید.
عباســی آرند همچنین با اشــاره به بحث تحول دیجیتال گفت: امروزه 
راه حل افزایش بهره وری در دنیا، گذر از فرایندهای سنتی به دیجیتال 
است و ما امیدواریم و آمادگی داریم که ذیل این تفاهم نامه، این بحث را 

با وزارت کار دنبال کنیم.
معاون وزیر و رئیس ســازمان آموزش فنی و حرفه ای کشور نیز در این 
مراسم، با اشــاره به تجربة بین المللی ایرانســل، همکاری این سازمان 
با ایرانســل را نویدبخش توســعة جــدی در آمــوزش مهارت محور، 

به خصوص در حوزۀ فناوری اطلاعات و ارتباطات دانست.
 »)Irancell Labs( آکادمی ایرانسل، در قالب مجموعة »ایرانسل لبز
تأسیس شده و به بیان دقیق تر، مرکز آموزشی این مجموعه است. هدف 
اولین و بزرگترین اپراتــور دیجیتال ایران در راه انــدازی آکادمی، این 
است که برای توســعة جریان آموزشــی مهارت محور، توانمندسازی 
مشتریان، مشارکت در خلق روش های نوین آموزش دیجیتال و عرضة 

عادلانة آموزش، به سهم خود گامی مؤثر بردارد.
آموزش های ارائه شــده در آکادمی ایرانســل، در نگاهی کلی، شامل 
»آموزش های تخصصی و نوآورانه برای توانمندســازی منابع انسانی 
شرکت ایرانسل«، »آموزش های مهارت محور در حوزه های تخصصی 
برای تأمین نیازهای علمی نیروهای انســانی در شــرکت های همکار 
ایرانسل«، »آموزش دیجیتال برای مشــتریان ایرانسل در گروه های 
تخصصــی مدیریــت حرفــه ای و فناوری اطلاعــات و ارتباطات« و 
»آموزش استارتاپ ها و فرایند شتاب دهی و ارائه خدمات منتورینگ« 

هستند.
»ارائه آمــوزش دیجیتال در جهت دسترســی آســان و عادلانه برای 
مشتریان«، »ارتقای سطح دانش مدیریتی و فنی مدیران و کارشناسان 
ایرانســل«، »پیاده ســازی آمــوزش تخصصی و مهارت محــور برای 
همکاران غیرمستقیم ایرانسل در جهت بهبود خدمات نوین« و »احراز 
بالاترین درجــة رضایتمندی مشــتریان از آموزش هــای حرفه ای و 

مهارت محور« از جمله اهداف آکادمی ایرانسل هستند.
مجموعة ایرانسل لبز، از ســال ۱۳۹۸، با هدف تعمیق ارتباط ایرانسل، 
اولین و بزرگترین اپراتور دیجیتال ایران، با جامعة دانشــگاهی و کمک 
به مراکز علمی، اســتارتاپ ها و شــرکت های فناور و با مأموریت انجام 
فعالیت های تحقیق و توســعه، نوآوری و تجاری سازی در زمینة شبکة 
ارتباطات و فناوری اطلاعات و کسب وکارهای پیرامونی با کمک مراکز 
علمی و پژوهشی داخل و خارج از کشور، اعم از دانشگاه ها، شرکت های 
دانش بنیــان، اســتارتاپ ها و شــرکت های فنــاور، با هــدف تأمین 

نیازمندی های بازار ICT تأسیس شده است.
چشــم انداز این مجموعه، پیشــگام بودن در توســعة منابع انسانی و 
زیرســاخت های تحقیقاتی اقتصاد دانش بنیان در حــوزۀ ارتباطات و 
فناوری اطلاعات و دســتیابی به جایگاه برترین شرکت ملی در زمینة 
خلق محصولات و خدمات این حوزه است و »بخش تحقیق و توسعه«، 
»مرکز نوآوری ایرانســل« و »آکادمی ایرانســل«، از جمله بخش های 

اصلی آن هستند.
ایرانسل، نخســتین ارائه دهندۀ 5G و رکورددار ســرعت اینترنت در 
ایران، بــا راه اندازی این مجموعه، در پی حرکت در مســیر گســترش 
خدمات متنوع و توسعة سبک زندگی دیجیتال و خلق آینده ای همگام 
با تحولات دنیای دیجیتال اســت تا با بهره گیری از فناوری های برتر در 

حوزه های مختلف، خلق ارزش کند.

تولید

وزیر صمت گفت: ســامانه هوشــمند رســیدگی به 
شکایات از کســب و کارهای اینترنتی بیشتر به جای 
اینکه شــکایات را تســهیل کند به دنبال پیشگیری از 

شکایات است. 
 سید رضا فاطمی امین در مراســم رونمایی از سامانه 
هوشمند رســیدگی به شکایات از کســب و کارهای 
اینترنتی و داوری جمعی بر خــط )CODR(، با بیان 
اینکه این سامانه یک کار مشترک بین معاونت حقوق 
ریاســت جمهوری، وزارت صمت، اتاق بازرگانی و قوه 
قضائیه بوده اســت، اظهار کرد: با توجه به اینکه حجم 
تجارت الکترونیک به شــدت در حال گسترش است 
راه اندازی این سامانه اگرچه خیلی به طول انجامید اما 

ضرورتی بود که باید اتفاق می افتاد.
وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: ســادگی ســامانه 
یکی از مشــخصات آن است زیرا فرد شــاکی از همان 

ســایتی که خرید خــود را انجــام می دهد 
می تواند نسبت به ثبت شــکایت خود اقدام 

کند.
وی با اشاره به موضوع جمع سپاری به عنوان 
یکی از موارد بسیار مهم افزود: با انجام سریع 
و با کمتریــن هزینه اعمــال رأی داوران به 
تخلفات فروشــگاه های اینترنتی انجام پذیر 

است. این شکایات الزام به وجود می آورد و وقتی داوران 
تشخیص دادند که فروشگاه اینترنتی تخلفی مرتکب 

شده است این موضوع پس از هفت روز اعمال می شود.
وزیر صمــت در رابطه بــا رتبه بندی فروشــگاه های 
زنجیره ای و فروشگاه های اینترنتی در سال آینده بیان 
کرد: در رتبه بندی، معیارها، اهداف و شــاخص هایی 
بــرای فروشــگاه های اینترنتــی و فروشــگاه های 
زنجیره ای تعیین می شــود و بر اســاس رتبه ای که آن 

فروشگاه کســب می کند ارزیابی شده و بازار 
آن شکل می گیرد.

فاطمی امین بیان کرد: این ســامانه با ایجاد 
بازدارندگی باعث می شــود تا کسب و کار با 
شــیوه ای بهتر با مصرف کننده تعامل برقرار 
کند. همچنین این ســامانه بیشــتر به جای 
اینکه شــکایات را تســهیل کند بــه دنبال 

پیشگیری از شکایات است.
در ادامه این مراســم علی رهبری رئیس مرکز توسعه 
تجــارت الکترونیک اظهار کرد: ســامانه هوشــمند 
رسیدگی به شکایات از کسب و کارهای اینترنتی برای 
رسیدگی به شکایات در این حوزه و همچنین افزایش 
اعتماد مصرف کننــده به فضای تجــارت الکترونیک 

ایجاد شده است.
وی افــزود: این پروژه بــه دغدغه های پــس از خرید، 

خریــداران می پــردازد. رســیدگی به شــکایات در 
دســتگاه های مربوطه از جمله تعزیــرات حکومتی، 
ســازمان حمایت و سایر دســتگاه ها به دلیل ظرفیت 
محدود دســتگاه ها و تعدد شکایات بســیار به کندی 
انجام می شــود، اما بــا رونمایی از این ســامانه انتظار 
می رود مدت زمان رسیدگی به شکایات کاهش یابد و 

ورود شکایات به دستگاه های قضائی کاهش یابد.
رهبری درباره تعرفه داوری ها گفت: تعرفه داوری بین 
۲ تا ۲۰ درصد مبلغ خرید است که در ابتدا این مبلغ از 
فرد شاکی دریافت می شــود اما پس از اینکه تشخیص 
داده شــد کســب و کار مقصر بوده این مبلغ از دارنده 
کســب و کار دریافت می شــود. اتلاف هزینه و زمان بر 
شدن فرآیند شــکایت، اجحاف به مصرف کنندگان از 
مشــکلات موجود بود که انتظار می رود با رونمایی از 

سامانه به حداقل برسد.

بــه گفته رئیــس اتحادیــه نمایشــگاه داران خودرو 
خودروهای داخلی نســبت به یک ســال گذشته ۳۳ 

درصد رشد قیمتی داشته اند.
ســعید موتمنی می گوید: در حالی که در خودرو های 
وارداتی همچین افزایش قیمتی نداشتیم، خودروهای 

مونتاژی نیز بین ۱۵ درصد گران شده است.
به گفته او بازار خودرو در رکود کامل اســت و تقاضای 
کاذب در بازار آزاد وجود ندارد. ماه هاست عرضه خودرو 
کم شده،  قرار بود خودروســازان خودرو های ناقص را 
تکمیل و روانه بــازار کنند اما این کار انجام نشــد، اگر 

خودرو فاکتور می شد فاصله قیمتی کمتر می شد.
رئیس جمهور در این بازدید که با همراهی وزیر صمت 
انجام شــد از محل نگهداری خودرو های ناقص دیدن 
کرد و به مســئولان ایران خودرو گفت هرچه زودتر به 
فکر تامین قطعــات موردنیاز و ترخیــص خودرو های 

دپوشده باشند.
رئیسی پس از بازدید از انبار خودرو های ایران خودرو، 
با حضور در خطوط تولید در جریــان آخرین وضعیت 
تولید قرار گرفت و دســتوراتی را بــرای تحول کمّی و 

کیفی در صنعت خودروسازی کشور صادر کرد.

صمت

و خودر

ســمیه رســولی  رئیس کنفدراسیون 
صادرات ایران گفت: پیش بینی می شــود 
که ارزش تجارت خارجی ایران تا پایان سال 

۱۴۰۰ به ۱۰۰ میلیارد دلار برسد.
 محمد لاهوتی در نشســت خبــری اظهار 
کرد: حجم تجــارت خارجــی در ۱۱ ماهه 
ســال جاری ۱۴۹ میلیون و ۴۰۰ هزار تن 
به ارزش ۹۰ میلیارد دلار بوده است که ۱۲ 
درصد رشد وزنی را نســبت به مدت مشابه 
ســال قبل نشان می دهد. ســهم صادرات، 
۱۱۲ میلیون و ۶۵۸ هــزار تن کالا به ارزش 
بیش از ۴۳ میلیارد و ۵۱۷ میلیون دلار بوده 
که رشــد وزنی صادرات ۱۰ درصد و رشــد 

ارزشی آن ۴۰ درصد بوده است.
رئیس کنفدراســیون صادرات ایران افزود: 
در ۱۱ ماهه امسال ۳۶ میلیون و ۷۷۷ هزار 
تن کالا به ارزش ۴۶ میلیارد و ۵۷۷ میلیون 
دلار از کشــورهای مختلف وارد ایران شده 
است که ۱۹ درصد رشد در وزن و ۳۶ درصد 
رشد در ارزش را نشان داده است. همچنین 
عمده کالاهــای وارداتی ایــران، کالاهای 
اساسی، نهادهها، ماشــین آلات تولید، دارو 
و ملزومات پزشکی و کالاهای ضروری بوده 

است.
وی ادامه داد: چین، عــراق، ترکیه، امارات 
و افغانســتان پنــج مقصــد اول صادراتی 
ایران بوده انــد. همچنین امــارات، چین، 
ترکیــه، آلمان، ســوئیس ۵ کشــور عمده 
طرف وارداتی ایران بوده اند. البته آلمان ۴۱ 
درصد در وزن و ۲ درصد در ارزش صادرات 

به ایــران کاهش داشــته ولــی در مقابل 
سوئیس ۳۷ درصد در وزن و ۹۴.۵ درصد در 

ارزش رشد صادرات به ایران داشته است.
به گفتــه لاهوتی، پیش بینی می شــود که 
ارزش تجارت خارجی ایران تا پایان ســال 

۱۴۰۰ به ۱۰۰ میلیارد دلار برسد.
رئیس کنفدراســیون صادرات ایران اظهار 
کرد: افزایــش قیمتهای جهانــی را بعد از 
پاندمی کرونا شــاهد هســتیم که یکی از 
دلایل افزایش حجم واردات ایران نیز از این 

منظر بوده و بر این اســاس می توان در سال 
آینده شــاهد تعادل در تراز تجاری خواهیم 

بود.
وی افزود: باید در سال ۱۴۰۱ تنوع بخشی 
به حوزه هــای صادراتی را داشــت هر چند 
رویکرد دولت ســیزدهم در حوزه تمرکز بر 
صادرات با کشورهای همسایه نیز باید مورد 

توجه قرار گیرد.
عضو هیأت نمایندگان اتاق بازرگانی تهران 
گفت: دولت مدیریت ثبت سفارش ها را در 

دســت دارد و اگر نیاز باشد محدودیت های 
صادراتی را اعمال خواهد کرد.

استفاده از ظرفیت ری اکسپورت برای 
صادرات کالا به روسیه

لاهوتی با اشــاره به نحوه صادرات به روسیه 
نیز گفت: باید از ظرفیت ری اکسپورت برای 
صادرات کالا به روســیه استفاده کنیم ولی 
شــرایط ورود موقت و ترانزیت باید تسهیل 

شود تا از این امکان بهره برداری کنیم.

وی اظهار کــرد: دولت قبــل از ظرفیت 
ورود موقت غافل بود؛ البته دولت جدید 
نیز هنوز اقدامی در این حوزه انجام نداده 
ولی امیدواریم بــا توجه به رویکرد مثبت 
دولت ســیزدهم بتوانیم در این حوزه نیز 
از ظرفیت هــای بی نظیر بهــره برداری 

کنیم.
رئیس کنفدراسیون صادرات ایران با اشاره 
به ارز ۴۲۰۰ تومانی، تصریح کرد: در حوزه 
ارز ۴۲۰۰ تومانــی و حــذف آن دولت باید 
همزمان با افزایش نرخ ارز محاسباتی تعرفه 
را هم کاهش دهد تا اثــر افزایش قیمت ارز 
محاسباتی در قیمت کالاها خنثی شود؛ به 
خصوص اینکه قیمت های جهانی کالاها رو 
به رشد است و بنابراین باید قیمت های پایه 

کاهش یابد.
وی افــزود: تجربــه نشــان داده افزایش 
درآمدهــای نفتــی منجر به کاهــش اتکا 
به ارز صادراتی می شــود پــس امیدواریم 
درآمدهای ارزی نفتی پشتوانه توسعه نرخ 
ارز شود ولی باید نرخ ارز هم سرکوب نشود؛ 
البته دولت نباید همه مشــکلات اقتصادی 
مثل تورم و کنترل نقدینگــی را به نرخ ارز 

گره بزند.
لاهوتی گفت: وزیر صمت وعده داده که در 
ســال ۱۴۰۱ روند رفع تعهد ارزی به شکل 
کنونی نخواهد بود و البته اقدامات مناسبی 
در راستای این موضوع و تسهیل رفع تعهد 
ارزی انجام شــده که امیدواریم از ظرفیت 

ورود موقت نیز به خوبی بهره برداری شود.

خریدار   بررســی آمار تولید ایران خودرو، 
ســایپا و پارس خودرو نشــان می دهد که 
از ابتدای ســال جاری تا پایــان بهمن ماه 
تنهــا ۹۹۲۶ دســتگاه خودرو بــه میزان 
تولیــد آن هــا افزوده شــده اســت. از این 
تعداد خــودرو تولیدی بــه انضمام فروش 
خودروهای تولیدی پیش  از ســال ۱۴۰۰ 
این خودروسازان، در مجموع آمار فروش به 

۸۰۰ هزار دستگاه هم نرسیده است.
طبق آمار ارائه شده توســط خودروسازان 
به ســازمان بورس، در مجمــوع ۱۱ ماهه 
امســال قریــب بــه ۸۲۷ هزار دســتگاه 
خودرو در ایران خودرو و ســایپا و همچنین 
پارس خودرو تولید شده که تنها ۱.۲ درصد 
)معادل ۹۹۲۶ دســتگاه( بیشــتر از میزان 
تولید آن ها در مدت مشــابه ســال گذشته 
است. از ابتدای سال ۱۳۹۹ تا بهمن ماه آن، 
در مجموع ۸۱۷ هزار و ۶۹ دســتگاه خودرو 

تولید شده بود.
در حقیقت خودروســازان اصلــی علیرغم 
همــه وعــده و وعیدهــا و از ســوی دیگر 
تهدیدها و تذکرهای مقامــات دولتی برای 
افزایــش تولیــد و عرضه، حتــی ۱۰ هزار 
دستگاه هم نتوانسته اند بر تیراژ تولید خود 
نسبت به سال گذشــته بیافزایند. همانطور 
که اشاره شد، خودروســازان بزرگ کشور 
علیرغم همــه وعده و وعیدهــا و همچنین 
فشــارهای دولتی بــرای افزایــش تولید و 
عرضه، تنهــا ۱.۲ درصد نســبت به مدت 
مشابه سال گذشته افزایش تولید داشته اند؛ 

این درحالیســت که تولیدشــان در همین 
ایام در سال ۱۳۹۹ نســبت به سال پیش از 
آن )۱۱ ماهه ۱۳۹۸( رشــد ۳.۷ درصدی 
داشت.خودروســازان بزرگ کشور علیرغم 
همه وعده و وعیدها و همچنین فشــارهای 
دولتی برای افزایش تولید و عرضه، تنها ۱.۲ 
درصد نسبت به مدت مشــابه سال گذشته 
افزایش تولید داشــته اند؛ این درحالیست 
که تولیدشان در همین ایام در سال ۱۳۹۹ 
نسبت به سال پیش از آن )۱۱ ماهه ۱۳۹۸( 

رشد ۳.۷ درصدی داشت.
بر اســاس آمــار، از ابتدای ســال جاری تا 
پایان بهمن مــاه در مجمــوع ۸۲۶ هزار و 
۹۹۵ دســتگاه خودرو تولید شده است که 
از این میــزان با احتســاب تکمیل و عرضه 
خودروهــای ناقص تولیدی پیش از ســال 
جاری، بــرای ۷۹۸ هزار و ۱۲۳ دســتگاه 

خودرو فاکتور فروش صادر شده است.
در مجموع ۱۱ ماهه ســال جاری ۴۲۹ هزار 
و ۸۲۳ دســتگاه خودرو در گــروه صنعتی 
ایران خودرو تولید و برای ۳۹۵ هزار و ۴۲۷ 
دســتگاه خودرو فاکتور فروش صادر شده 
اســت.از مجموع تولیدهای گروه صنعتی 
ایران خودرو طی مدت مذکــور  ۲۸۸ هزار 
و ۸۴۲ دســتگاه از محصولات خانواده پژو 
)به جز پژو ۲۰۰۸( تولید و ۲۶۹ هزار و ۹۸۴ 
دســتگاه از این خودرو فروخته شده است. 
همچنین ۱۰۳ دســتگاه پژو ۲۰۰۸ تولید 
کرده که همــه ۱۰۳ دســتگاه آن فروخته 
شــده اســت.ایران خودرو ۴۶ هزار و ۵۲۷ 

دستگاه از محصولات خانواده سمند در ۱۱ 
ماهه امســال تولید کرده و برای ۴۶ هزار و 
۳۴۳ دســتگاه از این محصــولات فاکتور 

فروش صادر کرده است.
همچنین در ایــن مدت، ۴۶ هــزار و ۳۹۹ 
دســتگاه دنا، ۳۳ هزار و ۲۸۷ دســتگاه رانا 
و ۷۹۵۱ دســتگاه تارا در این شرکت تولید 
شــده که به ترتیب ۴۱ هزار و ۱۴۵ دستگاه 
دنا، ۲۳ هــزار و ۹۹۷ دســتگاه رانا و ۷۳۹۷ 

دستگاه تارا به فروش رسیده است.
ایران خــودرو در محصــولات مونتاژی نیز 
در ۱۱ ماهه امســال، ۶۶۹۳ دستگاه هایما 
و همانطور که اشاره شــد ۱۰۳ دستگاه پژو 
۲۰۰۸ تولید کرده است که به ترتیب ۶۴۵۰ 
دستگاه هایما و ۱۰۳ دســتگاه پژو ۲۰۰۸ 

فروخته است.
از تولیدهــای مونتاژی پیشــین این گروه 
صنعتی، ســه دســتگاه تندر )L۹۰( و دو 
دستگاه دانگ فنگ در آمار فروش این گروه 

خودروسازی طی ۱۱ ماهه ۱۴۰۰ ثبت شده 
است.وانت های آریســان نیز که تولید آن ها 
دوباره بــه چرخه محصــولات تولیدی این 
گروه صنعتی بازگشته است، طی این مدت 
)از آذر تا بهمن ماه( به تعداد ۲۱ دســتگاه 
تولید و سه دســتگاه آن فروخته شده است. 
البته این سه دســتگاه وانت آریسان عرضه 
شــده متعلق به وانت  آریسان های تولیدی 
پیش از سال ۱۴۰۰ و از دسته آریسان های 
توســعه نیافته اســت. این در حالیست که 
مدیران این شــرکت وعده تولیــد و عرضه 
۵۰۰۰ دســتگاه خودرو وانت آریســان تا 
پایان ســال جاری داده بودند اما آنطور که 
از شواهد امر پیداست، بعید است این وعده 
محقق شود.در گروه خودروســازی سایپا 
نیز در  ۱۱ ماهه ســال جــاری ۲۹۱ هزار و 
۷۵۹ دســتگاه خودرو تولید شده که از این 
میزان بــه ترتیب ۲۱ هزار و ۹۷۹ دســتگاه 
ســهم وانت های ســایپا، ۲۴۹ هزار و ۹۹۷ 
دستگاه ســهم خانواده تیبا، ۱۳۰ دستگاه 
ســهم آریو s۳۰۰ و ۱۹ هزار و ۶۵۳ دستگاه 

سهم شاهین بوده است.
گروه خودروســازی ســایپا در محصولات 
خانواده پراید با توجه به توقــف پراید تنها 
وانت پراید )ســایپا ۱۵۱( را تولید کرده که 
طی ۱۱ ماهه امســال برای ۲۳ هزار و ۸۸۸ 
دستگاه از این محصول فاکتور فروش صادر 
کرده است.  البته ۱۳۸ دستگاه از محصولات 
تولیدی پیــش از توقــف تولیــد پرایدها 
در ماه های ابتدایی ســال جــاری تحویل 

مشتریان شده است.
همچنین از ابتدای امســال تا پایان بهمن 
ماه، ۲۴۹ هزار و ۸۶ دســتگاه از محصولات 
خانواده تیبــا و ۲۰ هــزار و ۱۲ دســتگاه 
شــاهین تجاری ســازی و برایشان صورت 
مالی ثبت شــده اســت.این خودروســاز 
همچنین چهار دستگاه آریو، ۳۶۲ دستگاه 
چانــگان و دو دســتگاه ســراتو )مربوط به 
تولیدهای قبل از سال ۱۴۰۰( طی ۱۱ ماهه 

امسال در آمار فروش خود ثبت کرده است.
بدین ترتیب، طبق آمار گروه خودروسازی 
سایپا در مجموع ۱۱ ماهه امسال برای ۲۹۳ 
هزار و ۴۹۲ دســتگاه خودرو فاکتور فروش 

صادر کرده است.
در شــرکت پارس خــودرو به عنــوان زیر 
مجموعه گروه ســایپا نیز در مجموع در ۱۱ 
ماهه امســال، ۱۰۵ هزار و ۴۱۳ دســتگاه 
خودرو تولید شــده و برای ۱۰۹ هزار و ۲۰۴  
دســتگاه فاکتور فروش صادر شده است.  از 
تعــداد خودروهای تولیــدی پارس خودرو 
در این مدت ۵۵ هزار و ۴۳۷ دســتگاه سهم 
محصولات گروه Q۲۰۰ بوده که فروش ۵۸ 
هزار و ۶۸۵ دســتگاهی را به نــام خود ثبت 
کرده اســت.همچنین در مدت مذکور ۱۸ 
 S۲۰۰ هزار و ۱۹۲ دستگاه محصولات گروه
و ۳۱ هزار و ۱۹۰ دســتگاه کوییک معمولی 
تولید شده اســت. به ترتیب برای ۱۸ هزار و 
۱۷۵ دستگاه از محصولات خانواده S۲۰۰ و 
برای ۳۱ هزار ۱۸۶ دستگاه کوییک معمولی 

فاکتور مالی طی این مدت ثبت شده است.

ونمایی شد در وزارت صمت؛سامانه هوشمند رسیدگی به شکایت از کسب و کارهای اینترنتی ر

و نسبت به سال گذشته ۳۳ درصد گران شد قیمت خودر
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مدیرعامل هلدینگ انرژی بنیاد مستضعفان عنوان کرد
افزایش ۱۶۰ مگاوات به ظرفیت شبکه برق 

جنوب شرق
مدیرعامل هلدینــگ برق و انرژی بنیاد مســتضعفان اعلام کرد: واحد 
بخار نیروگاه ســیکل ترکیبی چابهار به ظرفیت ۱۶۰ مگاوات به شبکه 

سراسری برق کشور متصل شد.
محسن امیری با اشاره به اینکه با سنکرون این واحد ظرفیت تولید برق 
این نیروگاه به عنوان بزرگترین نیروگاه اســتان سیستان و بلوچستان 
به ۵۷۵ مگاوات افزایش یافت، اظهار کرد: بــا بهره برداری از واحد بخار 
نیروگاه سیکل ترکیبی چابهار، ضمن افزایش راندمان نیروگاه به حدود 
۵۰ درصد، از هدر رفت بیش از ۲۵۰ میلیون لیتر گازوییل در ســال که 
ارزش جهانی آن بر اســاس فوب خلیج فارس، حدود ۲۰۰ میلیون یورو 

است، جلوگیری خواهد شد.
 طبق اعلام وزارت نیرو، امیــری اضافه کرد: بخش بخــار این نیروگاه 
توسط گروه مپنا بعنوان سازنده و همچنین پیمانکار نصب و راه اندازی 
پروژه، در ۱۵ کیلومتری شــرق شــهر چابهار احداث شــده است و با 
بهره برداری از آن، پایداری شبکه برق جنوب شرق کشور افزایش قابل 

توجهی خواهد یافت.
 وی هزینه احداث این نیروگاه را بیش از ۱۳۰ میلیون یورو اعلام کرد و 
گفت: در دوران احداث بخش بخار نیروگاه، بین ۵۰۰ تا ۶۰۰ نفر در این 
پروژه مشغول بکار بودند و پس از شــروع دوران بهره برداری، مجموع 

پرسنل شاغل در نیروگاه به حدود ۱۴۰ نفر افزایش می یابد.
 امیری با بیان اینکه ایــن نیروگاه پیش از ایــن دارای ۲ واحد گازی به 
ظرفیت ۳۱۵ مــگاوات و ۴ واحد گازی کوچک بــه ظرفیت کلی ۱۰۰ 
مگاوات و در مجموع ۴۱۵ مگاوات بوده اســت، افــزود: نیروگاه چابهار 
به دلیل عدم توســعه خطوط گاز به جنوب اســتان، تنها نیروگاه تمام 
گازوئیل سوز شبکه برق کشور است و لذا راه اندازی بخش بخار علاوه بر 
افزایش ظرفیت نیروگاه به ۵۷۵ مــگاوات، از جنبه حفظ ثروت ملی نیز 

از اهمیت بالایی برخوردار است.
 مدیرعامل هلدینگ برق و انرژی بنیاد مســتضعفان خاطرنشان کرد: 
این پروژه با هدف افزایش بازده، ارتقاء پایداری و کاهش خاموشــی در 
جنوب شرق کشــور، افزایش اشتغال در دوران ســاخت و در ادامه در 

دوران بهره برداری در شهرستان چابهار احداث شده است.
 

وی اظهار کرد: احــداث بخش بخار نیروگاه ســیکل  ترکیبی چابهار با 
بهره گیری از ظرفیتهای تبصره ۱۹ قانون بودجه کل کشــور در ســال 
۱۳۹۲ و براساس مکانیزم بازگشت سرمایه از محل صرفه جویی سوخت 
احداث شده است. بدین صورت که سرمایه گذار اقدام به احداث بخش 
بخار نیروگاه و تبدیل واحدهای گازی موجود به ســیکل ترکیبی کرده 
و پس از به بهره برداری رســیدن واحدها، هزینه سرمایه گذاری از محل 

سوخت صرفه جویی شده پرداخت می گردد.
 امیری افزود: علاوه بــر موضوع مصرف بهینه ســوخت و جلوگیری از 
هدررفت ثروت ملی،  مســاله حفــظ محیط زیســت، افزایش ثبات و 
برقراری زیرســاختاصلی توسعه صنایع در جنوب اســتان سیستان و 
بلوچستان، به خصوص توسعه سواحل مکران که به دستور مقام معظم 
رهبری جزو اولویتهای نظام مقدس جمهوری اسلامی است و همچنین 
کمک به رفع محرومیت در این منطقه، در این پروژه به شــکل پر رنگی 

مدنظر بوده است.
 وی در پایان اظهار کرد: در صورت اعلام نیاز شــبکه و یا صنایع انرژی بر 
در منطقه، هلدینگ برق و انرژی صبا آمادگی اجرای بلوک دوم سیکل 
ترکیبی نیروگاه چابهار را داشته و بدین منظور محدودیتی از نظر فضا و 

امکانات زیرساختی در نیروگاه وجود ندارد.

معاون برنامه ریزی وزیر نفت خبرداد
اتصال سامانه وزارت نفت به درگاه ملی 

مجوزهای کسب وکار
معاون برنامه ریزی وزیر نفت از اتصال ســامانه وزارت نفت )MOP( به 
درگاه ملی مجوزهای کسب وکار به میدان داری وزارت اقتصاد خبر داد.

 به نقل از وزارت نفت، هوشنگ فلاحتیان با اشــاره به اینکه دستگاه ها 
تا ۱۸ اســفندماه امسال فرصت داشــتند به درگاه ملی مجوزها متصل 
شــوند و برای صدور مجوزهای کســب وکار اســتعلامات را به صورت 
الکترونیک انجام دهند، اظهار کرد: وزارت نفــت در این ارتباط اجرای 
طرح های ان جی ال )مایعات گازی(، اجــرای طرح های ال ان جی )گاز 
طبیعی مایع شده(، اجرای طرح های پتروشــیمی / جی تی ال )تبدیل 
گاز طبیعی به مایع(، اجرای طرح های پالایشــی / پتروشیمی و احداث 

ایستگاه های گاز و سی ان جی را در این درگاه ملی قرار داده است.
وی با بیان اینکــه هم اکنون ارتباط ســامانه وزارت نفــت )MOP( و 
شرکت های اصلی آن با درگاه ملی مجوزهای کســب وکار برقرار شده 
است، تصریح کرد: تمامی متقاضیان مجوز از وزارت نفت و شرکت های 
اصلی از این پس می توانند با مراجعه به این درگاه )g4b.ir( درخواست 
خود را ثبت کنند تــا در صورت بارگذاری اطلاعات مورد نیاز از ســوی 

متقاضیان، نسبت به صدور مجوز آنها اقدام شود.

اتاق نفت ونزوئلا اعلام کرد
 افزایش تولید نفت در صورت دریافت

 مجوز آمریکا
PD�اتاق نفت ونزوئلا اعلام کرد اگر آمریکا با درخواست شرکت دولتی 

VSA برای تجارت نفــت ونزوئلا موافقت کند، تولید نفت این کشــور 
می تواند حداقل ۴۰۰ هزار بشکه در روز افزایش پیدا کند.

 رینالدو کینترو، رئیــس اتاق نفت ونزوئلا گفت: ایــن افزایش تولید به 
ونزوئلا که تولیدش در ژانویه به ۷۵۵ هزار بشــکه در روز رســید اجازه 

می دهد تولیدش را به حدود ۱.۲ میلیون بشکه در روز برساند.
مقامات آمریکایی هفته گذشــته با نیکلاس مــادورو، رئیس جمهور 
ونزوئلا دیدار کردند و از این کشور خواستند در راستای هر گونه توافق 
برای تســهیل تحریم های نفتی که واشــنگتن از ســال ۲۰۱۹ علیه 

کاراکاس اعمال کرده است، بخشی از نفت خود را به آمریکا صادر کند.
رئیس اتاق نفت ونزوئلا گفت: با ظرفیتی کــه ما داریم، می توانیم ۴۰۰ 

هزار بشکه در روز به تولید اضافه کنیم.
این اقدام به نفع شــرکت هایی مانند شــورون خواهد بود که خواستار 

موافقت دولت آمریکا و تغییر مجوزها برای سواپ نفت ونزوئلا بودند.
در سال ۲۰۲۱ سقوط آزاد تولید نفت ونزوئلا متوقف شد و صادرات این 
کشور به ۶۳۶ هزار بشکه در روز رسید که ۱۲ درصد افزایش در مقایسه 
با سال ۲۰۲۰ داشت. حتی اگر تحریم های نفتی علیه ونزوئلا فقط برای 
برخی معاملات تسهیل شود، این کشور می تواند یک میلیون بشکه در 

روز به تولیدش اضافه کند.

و نیر

تحلیلگران می گویند عربســتان ســعودی و امارات 
متحده عربی در میان معــدود تولیدکنندگان نفت در 
جهان هســتند که ظرفیت مازاد تولیــد برای افزایش 
ســریع ســطح تولید و کمک به جبران اختلال عرضه 

روسیه و کنترل قیمتها دارند.
 آژانــس بیــن المللی انرژی اعــلام کرده کــه این دو 
تولیدکننده عضو اوپک حدود ۱.۸ میلیون بشــکه در 
روز ظرفیت مازاد تولید دارند که معــادل دو درصد از 
تقاضای جهانی اســت و در مجموع ۲.۲ میلیون بشکه 

در روز ظرفیت مازاد تولید موجود است.
شرکت تحقیقاتی ریســتاد انرژی برآورد کرده است 
که امــارات متحده عربی، عــراق و کویت در مجموع 
حدود چهار میلیون بشکه در روز ظرفیت مازاد تولید 
را در مدت ســه تا شــش ماه می توانند به بازار وارد 

کنند.
 به گفته لوئیس دیکســون، تحلیلگر ریســتاد انرژی، 

اکثر این کشــورها مخازن نفتــی عظیمی 
در خشــکی دارند که می توانند از آنها بهره 
برداری کنند که به معنــای اختصاص چند 
میلیون بشــکه نفت بیشــتر به صادرات در 

مدت چند هفته است.
با ایــن حال میــزان مذکور کمتــر از تولید 
روسیه است. روسیه با صادرات حدود هفت 

میلیون بشکه در روز نفت و فرآورده های نفتی معادل 
هفت درصد از عرضه جهانی، با عربســتان ســعودی 
برای عنوان بزرگترین صادرکننــده جهان رقابت می 

کند.
پس از آغاز حمله نظامی روســیه بــه اوکراین در ۲۴ 
فوریه، نگرانیها نسبت به مختل شدن عرضه باعث شد 
قیمتهای نفت در بازار جهانی به بالاترین حد از ســال 
۲۰۰۸ صعود کند و هفته گذشته به بیش از ۱۳۹ دلار 

در هر بشکه رسید. 

با این حال قیمتها از آن زمان با این انتظار که 
بعضی از تولیدکنندگان ممکن اســت نفت 

بیشتری تولید کنند، عقب نشینی کرده اند.
اوپک پــلاس که شــامل اعضــای اوپک و 
متحدانشان نظیر روسیه است، توافقی برای 
افزایش تولید به میزان ۴۰۰ هزار بشــکه در 

روز در هر ماه دارد.
 این گروه حتی با وجود افزایش قیمتها، حاضر نشــده 

است تولیدش را سریعتر افزایش دهد.
قیمت نفت چهارشــنبه گذشــته پس از این که سفیر 
امارات متحــده عربی در آمریکا اعلام کــرد ابوظبی از 
افزایش تولید حمایت می کند و اوپک را تشــویق می 
کنــد تولید بالاتر را بررســی کنــد، ۱۳ درصد ریزش 
کرد. با این حال امارات متحده عربی چشم انداز تولید 

بیشتر را اندک شمرد.
 عربستان ســعودی هم اظهارنظر عمومی در این باره 

نداشت و عراق که گفته می شــود می تواند ۳۰۰ هزار 
بشــکه در روز به تولیدش اضافه کند، اعلام کرد تولید 

بالاتر غیرضروری است.
بر اساس گزارش رویترز، احیای تقاضای جهانی برای 
نفت که انتظار می رود امســال به سطح پیش از شیوع 
پاندمی کووید ۱۹ صعود کند و عدم ســرمایه گذاری 
کافی، ظرفیت تولید بسیاری از تولیدکنندگان نفت را 

دچار محدودیت کرده است.
 کشورهای متعدد به خصوص اعضای آفریقایی اوپک 
پلاس برای تحقق اهداف تولید بالاتر به سختی تلاش 

می کنند.
طبق برآورد گزارش فوریه آژانــس بین المللی انرژی، 
ایران در صــورت لغو تحریمها می توانــد ۱.۳ میلیون 
بشــکه در روز به عرضه به بازار نفت اضافــه کند. با این 
حال مذاکرات وین برای احیــای برجام هنوز به نتیجه 

نرسیده است.

اوپک

خریدار   وزیر نیرو با اشــاره به تلاش برای 
اتصال شــبکه برق ایران و روسیه گفت: در 
ایامی ما می توانیم دریافــت برق و در ایامی 
نیز صادرات برق داشته باشــیم، زیرا زمان 
پیک مصــرف ما متفــاوت از کشــورهای 

منطقه است.
 به نقل از وزارت نیــرو، علی اکبر محرابیان 
بعد از بازدید از سامانه ۱۲۱ و دیسپاچینگ 
توزیع شــبکه بــرق تهــران و فعالیت های 
کارکنان این مجموعه اظهار کرد: زمستانی 
که پشت سر گذاشته شــد بعد از چند سال 
پی در پی، اولین زمســتانی بــود که در آن 
خاموشی نداشتیم و البته این مهم با تلاش و 
مدیریتی که در سطوح مختلف صنعت برق 
صورت گرفت وهمکاری تمامی دستگاه ها 
به ویژه همکاری خــوب وزارت نفت تحقق 

یافت.
وی اضافه کــرد: از زمان آغاز بــه کار دولت 
مردمی کــه دقیقاً در زمان پیک تابســتان 
۱۴۰۰ بود، با خاموشــی های گســترده ای 
مواجه بودیم و علت اساسی این موضوع عدم 
ســرمایه گذاری در زیرساخت های صنعت 
برق و فاصله جدی بیــن تقاضای مصرف و 

تولید برق در کشور بود.
به گفته وزیــر نیــرو، از همــان روزهای 
ابتدایی، برنامه های وســیعی برای جبران 
این مشــکلات در برنامه کاری وزارت نیرو 
قرار گرفــت که این برنامه هــا در دو محور 
»توســعه ظرفیت هــای تولید کشــور« 
و »اســتفاده از ظرفیت هــای موجود در 
صنعت برق کشــور جهت مدیریت تقاضا« 
برای افزایش ۶ هزار مگاوات ظرفیت  تولید 
برق کشور برای ســال ۱۴۰۱ برنامه ریزی 

شد.
وی با اشــاره به محور »توسعه ظرفیت های 
تولید کشــور«، خاطرنشــان کرد :۶ هزار 
مگاوات یک رکــورد تاریخــی در صنعت 
برق اســت چراکه در ســال های گذشــته 
در موضوع توســعه و راه اندازی نیروگاه ها، 
رکوردی حــدوداً چهــار هزار مــگاوات را 
داشتیم و امیدوار هستم با تلاشی که صورت 
می گیرد، تا تابســتان موفق به کســب این 

رکورد شویم.
محرابیــان اضافــه کــرد: بخشــی از این 
نیروگاه ها تــا به حال بــه مدار آمــده و به 
شکل شــبکه متصل شــدند. در صبحگاه 
امروز طرح توســعه نیروگاه چابهار با شبکه 

برق ســنکرون شــد و به مرور تا تابســتان 
نیروگاه های متعددی وارد مــدار خواهند 

شد.
محرابیان محــور دوم را مدیریت برق برای 
۱۴۰۱ عنــوان کــرد و افزود: اســتفاده از 
ظرفیت خطوط صنعت برق کشــور برای 
مدیریت تقاضا اســت. یکــی از ابزارهای 
مهــم در ایــن راســتا نصــب کنترهای 
هوشمند اســت تا بتوانیم مصارف صنعتی، 
کشــاورزی، ادارات و خانگی را رویت پذیر 

کنیم.
وی ادامه داد: برای مصــارف خانگی برنامه 
داریم که برای مشترکین پرمصرف، کنتور 
هوشمند نصب شود و در بخش کشاورزی، 
صنعت و اداری نیز تمام مشــترکان دارای 

کنتور هوشمند باشند.
وزیر نیرو با اشــاره به برنامه هــای تدوین 
شــده برای کاهش مشــکلات ناشــی از 
برق در تابســتان خاطرنشــان کرد: ۱۰۰ 
برنامه عملیاتی در دســتور کار قرار دارد که 
امیدواریم با اجرای این برنامه ها مشــکلات 

به حداقل برسد.
محرابیــان در ادامه گفــت: کنتورهای 
هوشــمند در نقــاط مختلف کشــور با 
اولویــت پرمصرف هــای خانگی نصب 
می شوند و طراحی شــده که بخش قابل 
توجهی از مشــترکان تا تابستان کنتور 

هوشمندشان نصب شــود و برای اینکه 
مردم بتوانند هزینه ها را مدیریت کنند، 
پرداخــت تعرفــه و همراه بــا پرداخت 
اقساط نباشــد به همین دلیل پیش بینی 
کردیم کــه از مهر ماه اقســاط کنتورها 

پرداخت شوند.
وی یادآور شــد: فعلًا با توجه به ظرفیت، 
پیش بینی کردیم کــه نصب کنتورهای 
هوشــمند برای مشــترکین پرمصرف 
باشــد چرا که یکی از ابزارهای مدیریت 
مصرف اســت و میزان مصرف را دائم به 
مشترکان گوشــزد می کند و اگر مصرف 
بالا بــرود می توانند با اطلاع رســانی که 
صورت گرفته، مدیریت داشــته باشند 
تا در انتهای ماه با قبض ســنگین مواجه 

نشوند.
وزیر نیرو گفت: اغلب مشترکان در حد الگو 
مصرف می کنند و طبــق مصوبه اخیر، نرخ 
تعرفه این مشترکان افزایش پیدا نمی کند 
و فقط مشــترکانی که بالاتر از الگو مصرف 
داشته باشــند به صورت پلکانی با افزایش 

تعرفه مواجه خواهند شد.
محرابیــان همچنیــن بیــان کــرد: برای 
مشــترکین کم مصرف نیز برنامه این است 
که به صورت کاملًا مشهود تشویق می شوند 
و به این ترتیــب نه تنها وجهــی پرداخت 
نمی کنند بلکه طلبکار می شــوند یعنی به 

عنوان مانده حســاب، طلبکار خواهند بود 
و این نویدبخش این اســت که صرفه جویی 

صورت گیرد.
وی درباره واردات برق بیان داشت: شبکه 
برق ما تقریباً با همه کشــورهای همسایه 
سنکرون شده است. در تلاشــیم تا با قطر 
و روسیه هم ســنکرون شویم و مبادله برق 
داشته باشــیم؛ در ایامی ما دریافت برق و 
در ایامی نیز صادرات برق داشــته باشیم 
و علت آن نیز این اســت کــه زمان پیک 
مصرف ما متفاوت از کشــورهای منطقه 

است.
وزیــر نیــرو در ادامــه خاطرنشــان کرد: 
در مجمــوع، تــراز صادراتی ما نســبت به 

کشورهای همسایه بیشتر است.
محرابیان درباره ســنکرون با شــبکه برق 
روســیه نیز گفــت: برنامه جــدی داریم و 
مطالعات آن نیز در حال تکمیل است. اخیراً 
جلسه ای با وزیر انرژی روسیه و آذربایجان 

داشتیم.
 آماده ایــم در حداقل زمان ممکن، شــبکه 

برق ما به روسیه متصل شود.
وی درباره صادراتی برق نیــز اذعان کرد: 
زمانی کــه ظرفیت تولید بیــش از مصرف 
باشــد، از نظر فنی و اقتصــادی به صرفه 
اســت که صادرات داشته باشــیم و زمانی 
که نیاز به تأمین برق داشــته باشیم، اقدام 

به واردات خواهیم کرد یعنی مبادله انجام 
می شود. 

علت اینکه شبکه برق را ســنکرون کردیم 
و در حال توســعه آن نیز هســتیم، به این 
خاطر اســت که از ظرفیت ها به نفع مطلوب 

استفاده کنیم.
وزیر نیــرو دربــاره تأمین حق آبــه تالاب 
میانکاله گفت: تأمین آب بخش کشاورزی، 
شرب و محیط زیســت جزو وظایف وزارت 
نیرو است و ما تلاش می کنیم این حقوق به 
طور کامل رعایت شــود. حدود حریم بستر 
تالاب مشخص شــده، مدیریت آن نیز جزو 
مســئولیت های ســازمان حفاظت محیط 

زیست است. 
در کل در همکاری هایی که انجام می شود، 
تلاش خواهیم کــرد تا دســتورات رئیس 

جمهور در این خصوص اجرا شود.
محرابیــان دربــاره تعرفــه آب نیــز بیان 
کــرد: آئین نامه آن در جلســه هیأت دولت 
به تصویب رســیده اســت. بر اســاس این 
آئین نامه، مشترکانی که در حد الگو مصرف 
می کنند هیچگونه افزایــش نرخی ندارند 
ولی مشــترکینی که بالاتــر از الگو مصرف 
می کنند به صــورت پلکانی نــرخ تعرفه ها 
افزایش می یابد. در مورد آب، تمام تلاش ما 
این است که مشــترکین مصارف خود را در 

حد الگو کاهش دهند.
وی تصریــح کــرد: آب در ایــران بــا 
استانداردهای بالا تصفیه می شود و عمده 
آبی که در شبکه شــهری توزیع می شود 
بالاترین سطح اســتاندارد را دارد و این در 
حالی اســت که در اغلب کشــورهای دنیا 
آب توزیعی در شــبکه بهداشتی است اما 
آب ایران هم بهداشــتی و هم جهت شرب 

است.
 برای تأمیــن، انتقال، تصفیــه و توزیع آن 
ســرمایه گذاری زیادی صورت می گیرد. از 
طرف دیگر منابع آب محدود اســت ضمن 
اینکه سرمایه گذاری عظیمی صورت گرفته 
اســت بنابراین ضرورت دارد کــه حداکثر 

صرفه جویی صورت گیرد.
وزیر نیــرو تاکید کــرد: طبق قانــون، به 
مشترکینی که به صورت غیرمعقول مصرف 
می کنند گوشزد می شــود که مصرف خود 
را کاهش دهند بنابراین نرخ تعرفه شان نیز 
از ابتدای ۱۴۰۱ به صــورت پلکانی افزایش 

می یابد.

اوپک پلاس چقدر ظرفیت برای تولید نفت بیشتر دارد؟

بهینه سازی مصرف انرژی، حلقه مفقوده وزارت نفت
علی مرادی   به نظر می رسد یکی از موضوعاتی که در ماه های قبل مورد غفلت وزارت 
نفت قرار گرفته است، موضوع بهینه سازی مصرف سوخت است؛ موضوعی که با روند 

فعلی افزایش مصرف اهمیت ویژه ای در آینده پیدا خواهد کرد.
از روزهــای ابتدایی دولــت ســیزدهم وزارت نفت را می تــوان یکــی از فعال ترین 
دستگاه های دولتی دانست. عبور از چالش های مختلف از جمله بحران تأمین سوخت 
نیروگاه ها و گذر از زمســتان بدون خاموشی در کنار ســرمایه گذاری های متعدد در 
طرح های توســعه ای نفت، گاز و فراورده های نفتی و پتروشیمی نشان دهنده کارنامه 
قابل قبول وزارت نفت در این مدت اســت.با این وجود یکی از مهمترین مســائلی که 
اکثر وزرای نفت و نیروی کشور پس از درگیر شــدن با طرح های توسعه ای از آن غافل 
می شوند، بهینه سازی مصرف انرژی است. در واقع در این سال ها همیشه تقاضا، عرضه 
انرژی را به دنبال خود می کشــانده و اراده ای برای نیفتادن به این تله وجود نداشــته 
است.به طور مثال در ماه های گذشته به گفته جلیل سالاری، مدیرعامل شرکت ملی 
پالایش و پخش، بیش از یک میلیارد لیتر ســوخت مایع بیشــتر، یعنی معادل ۱۸.۵ 
میلیارد لیتر به نیروگاه ها تحویل داده شــد. همچنین مصرف گاز خانگی نیز رکورد زد 
و به رقم ۶۹۲ میلیون متر مکعب رسید. مصرف بنزین هم روند افزایشی دارد و کرامت 
ویس کرمی، مدیرعامل شــرکت پخش فراورده های نفتی پیش بینی کرده که میزان 
مصرف بنزین در عید امســال به ۱۰۰ میلیون لیتر در روز برســد؛ رقمی که می تواند 
درآمد صادراتی بنزین را از کشــور، آن هم در این شــرایط افزایش قیمت های جهانی 
سلب می کند و در آینده نزدیک هم ممکن است کشــور را به وارد کننده فراورده های 

نفتی تبدیل کند.
طبیعی اســت کــه افزایــش تولیــد فراورده هــای نفتــی و گاز از طریق ســاخت 
پتروپالایشگاه ها و توســعه میادین یک امر ضروری اســت، ولی باید توجه داشت اگر 
فکری به حال روند مصرف نشود هر سرمایه ای که صرف تولید شود، در داخل مصرف 

می شود و عایدی اقتصادی برای کشور نخواهد داشت.
به طور کلی تنظیم یارانه، مالیات و عوارض را می توان از ابزارهای قیمتی مهم دانست 
ولی با وجود اهمیت بالای این ابزارها در مصرف انــرژی، نباید از ابزارهای غیرقیمتی 

غافل شد، زیر ا هر ابزار به میزان مشخصی می تواند از مصرف بکاهد. 

فراخوان مناقصات عمومي 
یک مرحله اي
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رئیس بنیاد مستضعفان:
تعهدی برای ساخت پارکینگ پلاسکو نداریم

رئیس بنیاد مستضعفان گفت: تعهدی برای ساخت پارکینگ پلاسکو 
نداریم؛ چرا که این ســاختمان از ابتدا هم پارکینگ نداشت، اما هزینه 

بازسازی پارکینگ را به شهرداری پرداخت کردیم.
پرویز فتاح در حاشیه مراسم افتتاح ســاختمان جدید پلاسکو، اظهار 
کرد: ساختمان جدید پلاسکو زیباتر، ایمن تر، قوی تر، محکم تر، کاملتر 
و فنی تر از قبل تحویل کسبه آن شده است که به عنوان شاهد این مدعا 
می توان به اضافه شدن تعداد آسانسورها، تعبیه ۱۶ دستگاه پله برقی، 

ساخت نمازخانه و نظایر آن اشاره کرد.
وی افزود: ساختمان پلاسکو با دریافت مجوزهای لازم از سوی مراجع 
ذیصلاح ساخته شده و اختلافها با شــهرداری تهران نیز برطرف شده 

است.
رئیس بنیاد مســتضعفان در پاســخ به ســوالی درباره اینکه چرا هنوز 
پارکینگ ساختمان پلاسکو آماده نیست؟ گفت: تعهدی برای ساخت 
پارکینگ پلاسکو نداریم و این ســاختمان از اول هم پارکینگ نداشته 
اســت، اما پارکینگ پروانه که در فاصله کمی از ساختمان پلاسکو قرار 
دارد را برای همین موضوع مد نظر قرار دادیم که البته فرســوده شــده 
ولی هزینه بازســازی آن را به صورت یکجا به شهرداری تهران پرداخت 

کردیم و بازسازی آن انجام خواهد شد.
وی در ادامه افزود: البته امروز طرح جدیدی را پیشــنهاد دادیم که جزو 
تعهدات ما نیست. در این راستا به شــهرداری تهران و سازمان میراث 
فرهنگی پیشنهاد کردیم پارکینگ اکبر که در کنار ساختمان پلاسکو 
قرار دارد را به هر میزان که بتوانیم در زیر زمین یا روی زمین بســازیم تا 

کسبه پلاسکو و مردم مشکلشان از بابت پارکینگ برطرف شود.
فتاح در پاسخ به ســوال دیگری مبنی بر اینکه زمین جانبی پارکینگ 
اکبر به سازمان میراث فرهنگی تعلق دارد و شــما چگونه می خواهید 
پارکینگ اکبر را بسازید اظهار کرد: قســمت شمالی این زمین میراثی 
اســت و از این جهت با توجه به رعایت فاصله ۶۰ متری در زمینی که در 
اختیار بنیاد مستضعفان قرار دارد، می توانیم پارکینگ اکبر را بسازیم و 

تنها برخی کسبه که در خیابان جمهوری هستند را باید متقاعد کنیم.
رئیس سازمان مســتضعفان درباره پایان کار ســاختمان پلاسکو نیز 
گفت: باید ساختمان پلاسکو یک ســال بهره برداری شود و پس از رفع 
نواقص احتمالی، پایان کار به این ســاختمان داده می شود. ما هم اعلام 
کردیم که تا سال آینده در کنار کسبه پلاسکو هستیم و این ساختمان 

را رها نخواهیم کرد تا مشکلات احتمالی را حل کنیم.

سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا اعلام کرد
وم رعایت شیوه نامه های بهداشتی  تاکید بر لز

در ایام نیمه شعبان
 ســخنگوی ســتاد ملی مقابله با کرونا گفت: رعایت جدی تر و کنترل 
دقیق شــیوه نامه های بهداشتی در ایام نیمه شــعبان، شهر مقدس  قم 
و مســجد مقدس  جمکران با توجه بــه اجتماع پرشــور زائران گرامی 
ضروری اســت. عباس شــیراوژن در توئیت خود مشــروح تصمیمات 
جلسه امروز ســتاد ملی را تشــریح کرد و نوشــت: تاکید می شود که 
هموطنان عزیز دوز سوم را تزریق کنند، برای ترددهای بین شهری در 

سفرهای نوروزی واکسیناسیون کامل انجام شود.
 در مورد  ســفر به خارج از کشــور و ورود به کشور بر اســاس رویه بین 
المللی، علاوه بر  واکسیناســیون کامل، تســت منفی مــورد اطمینان 
هم لازم بوده و ضرورت تســریع در حضوری شــدن  آموزش مدارس و 

دانشگاه ها؛ آموزش غیرحضوری در شرایط فعلی تخلف است.
 تقدیــر از زحمات همــکاران بهداشــتی و درمانی و اســتانداری ها و 
دانشــگاه های علوم پزشــکی در عبور از موج ششــم کرونا و تأکید بر 
پیگیری پرداخت مطالبات و افتخار به شش واکسن ایرانی و افتتاح خط 
تولید واکســن  برکت؛ آمادگی برای صادرات واکسن از دیگر مصوبات 

ستاد ملی کرونا است.
 تا کنون ۶۳ میلیــون و ۴۶۶ هزار و ۳۲۲ نفــر دُز اول، ۵۶ میلیون و ۷۲ 
هزار و ۹۶۷ نفــر دُز دوم و ۲۴ میلیون و ۷۹۴ هزار و ۳۰۴ نفر، دُز ســوم 
واکســن کرونا را تزریق کرده اند و مجموع واکسن های تزریق شده در 

کشور به ۱۴۴ میلیون و ۳۳۳ هزار و ۵۹۳ دُز رسید.

وزیر دادگستری مطرح کرد
 افزایش اعتماد با راه اندازی سامانه رسیدگی 

به شکایات کسب و کارهای اینترنتی
 وزیر دادگستری گفت: سامانه رسیدگی به شکایات از کسب و کارهای 

اینترنتی اعتماد به این نوع کسب و کارها را افزایش می دهد.
 امین حسین رحیمی در مراسم رونمایی از سامانه هوشمند رسیدگی 
به شکایات از کســب و کارهای اینترنتی و داوری جمعی بر خط، افزود: 
یکی از مشکلاتی که مردم در خریدهای اینترنتی با آن مواجه هستند، 

اختلافی است که ممکن است میان خریدار و فروشنده به وجود آید.
وی ادامه داد: ممکن اســت کالای خریداری شده با کالای ارسالی برای 
خریدار مطابقت نداشــته باشد یا مشــتری مدعی تقلب و گرانفروشی 
باشد.رحیمی اضافه کرد: رویه معمول، شــکایت در تعزیرات و مراجع 
قضایی اســت اما این روش ها هزینه و زمان زیــادی دارد و با راه اندازی 
سامانه رسیدگی به شکایات از کسب و کارهای اینترنتی، زمان و هزینه 
طرح شکایات کاسته می شود و از ســوی دیگر اعتماد سازی به کسب و 

کارهای اینترنتی افزایش می یابد.
وزیر دادگســتری گفت: رســیدگی به شــکایات از کســب و کارهای 
اینترنتی از طریق داوری حل و فصل می شــود و معمولا با رضایتمندی 
بیشتری همراه است همچنین همه فرایندهای این شکایت ها از طریق 

فضای مجازی انجام می شود.  
وی درباره ضمانت اجرای آرای صادره افزود: خریدار )شاکی( می تواند 
از طریق مراجع قضایی اجــرای رأی را پیگیری کند همچنین ضمانت 
اجرای بالاتر این اســت که مجــوز فروش مجازی کســب و کار طرف 

شکایت توسط وزارت صمت باطل شود.

شهر

رییس پلیس پیشگیری تهران بزرگ اولین اولویت این 
پلیس را »مبارزه با ســرقت« اعلام کرد و در عین حال 
از سازمان های دیگر خواست که پای کار آمده و کمک 

کنند.
ســرهنگ جلیل موقوفه ای، دربــاره اقدامات پلیس 
پیشــگیری در حــوزه مقابله بــا ســرقت اظهارکرد: 
همانطور کــه می دانیــد پلیس پیشــگیری به نوعی 
بزرگتریــن پلیــس تخصصــی در مجموعــه نیروی 
انتظامی است که مســئولیت کلانتری ها و پاسگاه ها و 
یگان های حفاظت اماکن و ... را برعهده دارد. در شــهر 
تهران نیز پلیس پیشــگیری با بیــش از ۸۰  کلانتری، 
۱۰ ســرکلانتری، پلیس مترو و کوهستان و یگان های 
حفاظتی در اماکــن دولتــی مانند بیمارســتان ها، 
وزارتخانه هــا، شــهرداری و ...  فعال و در حــال ارائه 

خدمت به مردم است.
وی ادامه داد: در این میان پلیس پیشگیری 
وظایف مختلفی را برعهده داشته و با بسیاری 
از جرائم از ســرقت گرفته تا اوباشــگری و ... 
برخــورد می کند. بــه طوریکــه روزانه و به 
طور متوســط در حدود هفت هزار ماموریت 
از ســوی همکاران من در مرکز فوریت های 

پلیسی ۱۱۰ انجام می شود که جرائم مختلفی را شامل 
می شــود. علاوه بر این پلیس پیشــگیری طرح های 
مختلفی را نیز برای مقابله با جرائم به اجرا درآورده که 
طرح رعد بزرگترین ها آنها در ســطح شهر تهران است 
و به جز آن طرح هــای مختلف محله محــور نیز دائما 

درحال اجراست.
موقوفه ای بــا تاکید بر اینکــه یکــی از اقدامات مهم 

پلیــس پیشــگیری و اولویت ایــن پلیس 
پیشــگیری از  وقوع ســرقت و برخورد با آن 
اســت، گفت: پلیس پیشــگیری با استفاده 
از اطلاعــات و تجزیه تحلیل هــای آماری و 
همچنین جغرافیای جرم یکسری اقداماتی 
پیشدســتانه و پیشــگیرانه را برای مقابله با 
ســرقت انجام می دهد و اولویــت اول ما این 
اســت که اقداماتی انجام شود که اساســا سرقتی رخ 

ندهد. 
رییس پلیس پیشــگیری تهران بزرگ ادامه داد: اولین 
راهبرد ما در کلانتری ها مبارزه با سارقان و دستگیری 
آنها و کشف اموال مسروقه است،  برای مبارزه با سرقت 
همکاران من گشــت های هدفمند را در سطح محلات 
و مخصوصا کانون هــای دارای تکرار جــرم انجام می 

دهند. وی ادامــه داد: در همین ایام پایانی ســال نیز 
همکاران مــن در پلیس پیشــگیری در مراکز تجاری 
و محلات و ... نیز حضور دارند و به شــکل محســوس و 
نامحسوس اقدام به گشــت زنی می کنند. بسیاری از 
گشت های پلیس به شــکل نامحسوس است. اقدامات 
ما نیز در این حوزه محدود به یکی دو ســاعت نیست و 
در تمام طول شبانه روز گشــت زنی و نظارت پلیس در 
حال انجام است. در همین راستا نیز پلیس پیشگیری 
تهران بزرگ از ابتدای امسال دو شهید را برای مقابله با 

مجرمان و سارقان تقدیم کرده است.
وی در پایان گفت: البته ســازمان هــای دیگر هم باید 
بیاینــد و کمــک کنند. خوشــبختانه پیگیــری ها و 
تعاملات خوبی میان پلیس و دیگر ســازمان ها وجود 

دارد.

سرپرست معاونت بهره برداری از سیستم های حمل و 
نقل و محدوده های ترافیکی شهرداری تهران؛ ساعت 
اجرای طرح ترافیک تا شــرایط شیوع بیماری کرونا در 

سال جدید را از ساعت ۷:۳۰ الی ۱۷ اعلام کرد.
عمار ســعیدیان فر با بیان اینکه همزمان با آغاز ســال 
۱۴۰۱ طرح ترافیک اجرا می شــود، عنوان کرد: ســاز 

و کار اجرایی مصوبه مدیریت محــدوده طرح ترافیک 
و کنترل آلودگــی هوا در ســال ۱۴۰۱  مطابق با طرح 
ترافیک سال ۱۴۰۰ اســت و تنها تفاوت آن نسبت به 
ســال ۱۴۰۰، افزایش تعرفه ها طبق مصوبه شــورای 
اسلامی شهر تهران اســت.به گفته سرپرست معاونت 
بهره برداری از سیستم های حمل و نقل و محدوده های 

ترافیکی شــهرداری تهــران؛ طبق مصوبه شــورای 
اسلامی شهر تهران نرخ عوارض تردد در محدوده طرح 
ترافیک  در سال آینده، ۲۵ درصد نسبت به سال ۱۴۰۰ 
افزایش یافته است.سعیدیان فر درباره نرخ عوارض پایه 
ســال جدید، توضیح داد: نرخ پایه عوارض سال ۱۴۰۱ 
مبلغ ۴۳هزارو۸۰۰ تومان است که نسبت به امسال ۲۵ 

درصد افزایش یافته اســت. اگر متقاضیان در محدوده 
طرح ترافیک تردد کنند ضریــب محدوده  تردد ۵/۱ و 
اگر در محدوده کنتــرل آلودگی هوا تردد کنند ضریب  
۷۵/۰ محاسبه می شود. اما در محدوده کنترل آلودگی 
هوا هر شهروند دارای پلاک با ســر شماره شهر تهران، 

۲۰ روز سهمیه تردد فصلی رایگان دارد.

پلیس

ح طر

خریــدار   مدیــرکل برنامــه و بودجه 
شــهرداری تهران از اختصــاص ۱۸ هزار و 
۳۰۰ میلیــارد تومان بــه مأموریت حمل و 
نقل و ترافیک در بودجه ۱۴۰۱ شــهرداری 
تهــران خبــر داد و گفت: توســعه حمل 
و نقــل عمومی جــزو برنامه هــای اصلی 
شــهردار تهران و منطبق با سیاســت های 
شورای اسلامی شــهر تهران و مورد مطالبه 
شــهروندان بوده که ســهم ۳۶.۳ درصدی 
مصارف بودجه ۱۴۰۱ را بــه آن اختصاص 

داده ایم.
امیر شهرابی، با اعلام این خبر اظهار داشت: 
در فرآیند تدوین لایحه بودجه ســال آینده 
شــهرداری تلاش کردیم که ایــن لایحه با 
اسناد مصوب شورای شــهر تهران از جمله 
برنامه پنجم توســعه  شــهر تهران و ســند 
سیاســت های برنامــه و بودجــه ۱۴۰۱ و 
رویکردهای کلان مدیریت شهری منطبق 
باشد. همچنین در تعریف برنامه ها و پروژه 
ها، خواســت شــهروندان و نخبگان محلی 
و اقتضائــات منطقــه ای نیز مــلاک عمل 
قرار گرفت.وی اعلام کــرد: ۳۶.۳ درصد از 
سهم اعتبارات شــهرداری تهران در بودجه 
مصوب سال ۱۴۰۱ به ماموریت حمل و نقل 

و ترافیک اختصاص یافته است.
مدیــر کل برنامــه و بودجــه شــهرداری 
تهران اذعان داشــت: در این راستا بودجه 
اختصاص یافتــه به ماموریــت کلی حوزه 
حمل و نقل از رقم ۱۴ هــزار و ۵۶۰ میلیارد 
تومان مصوب سال ۱۴۰۰  به رقم ۱۸ هزار و 
۳۰۰ میلیارد تومان در سال ۱۴۰۱ رسیده 

است و ۲۵.۷  درصد رشد داشته است.

تعیین ۵ هزار و 239 میلیارد تومان 
اعتبار توسعه حمل و نقل ریلی

 در بودجه 1401
شــهرابی، از توســعه حمل و نقل ریلی به 
عنوان یکی از محورهــای اصلی مأموریت 
حمل و نقــل و ترافیک پایتخــت یاد کرد 
کــه عملکرد آن نقــش جــدی در زندگی 
شهروندان شــهر تهران دارد و افزود: تلاش 
کردیم رویکرد توسعه  حمل و نقل عمومی 

شــهرداری تهران که برآمــده از مطالبات 
مردم بوده اســت را در بودجه ســال آینده 
نیز لحاظ کنیــم و در مجموع ۵ هزار و ۲۳۹ 
میلیارد تومان اعتبار توســعه حمل و نقل 
ریلی در بودجه ۱۴۰۱ درنظر گرفته ایم که 
از این میزان یکهــزار و ۲۳۲ میلیارد تومان 
برای هزینه تعمیرات و خرید قطعات یدکی  
و اورهال و رقم ۳ هزار و ۲۹۶ میلیارد تومان 
برای تکمیل خطــوط مترو اختصاص یافته 
و مابقی آن صرف نگهــداری خطوط مترو، 
احداث پایانــه ها و پارکینگ هــای مترو و 

تأمین ناوگان مترو می شود.

افزایش40 درصدی اعتبار تعمیر
 و نگهداری ایستگاه های مترو

وی از افزایــش۴۰ درصــدی اعتبار تعمیر 
و نگهداری ایســتگاه های متــرو خبر داد و 
افزود: بــرای تعمیر و نگهــداری تجهیزات 
ثابت ایســتگاه هــا و مراکز فرمــان مبلغ 
۴۵۰ میلیارد تومان در نظر گرفته شــد که 
نسبت به ســال ۱۴۰۰ از ۴۰ درصد افزایش 

برخوردار است.

افزایش ۶8 درصدی اعتبار اورهال 
ناوگان ریلی در سال 1401 نسبت

 به سال گذشته
مدیر کل برنامه و بودجه شــهرداری تهران 
با اعلام افزایــش ۶۸ درصدی اعتبار اورهال 
ناوگان ریلی در ســال ۱۴۰۱ نسبت به سال 
گذشته، گفت: همه  ســاله اعتبار لازم برای 
اورهال در شرکت بهره برداری مترو در نظر 

گرفته می شود.
 بــرای ســال ۱۴۰۱ نیــز مبلــغ ۷۸۲ 
میلیارد تو مان برای خرید لوازم یدکی و 
اورهال درنظر گرفته شده که ۶۸ درصد 
افزایش اعتبار نســبت به ســال ۱۴۰۰ 

دارد.
وی با اشــاره به پیــش بینی اعتبــار برای 
ســاخت خطــوط جدیــد متــرو گفت: 
بــرای مطالعه خطــوط جدید، توســعه و 
تکمیل خطــوط ۳ ،۶ ، ۷ و خطوط آنتنی با 
درنظرگرفتن منابع عمومــی و اختصاصی 
و اوراق مشــارکت، در مجموع مبلغ ۳ هزار 
و ۲۹۶ میلیارد تومان اعتبار منظور شــده 

است.

1220 میلیارد تومان بودجه
 برای خرید و تعمیرات اتوبوس و مینی 

بوس شهری
شــهرابی، با اعــلام رقم یکهــزار و ۲۲۰ 
میلیارد تومــان برای خریــد و تعمیرات 
اتوبوس و مینی بوس شــهری در بودجه 
سال آینده شــهرداری تهران، اظهار کرد: 
بابت خرید اتوبوس و مینی بوس شــهری، 
مبلغ ۱۵۰ میلیارد تومان و برای تعمیرات 
و خریــد تجهیزات نــاوگان اتوبوس های 
فرسوده ۳۷۰ میلیارد تومان منظور شده 
اســت. به گفته شــهرابی، در تبصره ۳۰ 
بودجه مصوب، به شــهردار تهران اجازه 
داده شده که در صورت تحقق منابع مازاد 
بر بودجه مصوب نســبت به خرید ناوگان 
اتوبوسرانی تا سقف یکهزار میلیارد تومان 

اقدام نماید.

بالغ بر ۵3 میلیارد تومان بودجه 
هوای پاک

وی با اشــاره به اهمیت اجــرای طرح هایی 
که بتواند در ارتقای کیفیت هوای پایتخت 

موثر باشد، ادامه داد: برای دستیابی به هوای 
پاک، سال آینده ردیف بودجه هایی در نظر 
گرفته شده تا گام های جدی و اثربخشی در 

این راستا برداشته شود.
مدیر کل برنامه و بودجه شــهرداری تهران 
در خصوص هوای پــاک و پیش بینی بندها 
و تبصــره های مربــوط بــه آن در بودجه 
۱۴۰۱ گفــت: در ایــن زمینه بالــغ بر ۵۳ 
میلیارد تومان اعتبار شــامل تهیه و نصب 
فیلتر جــذب دوده، کمک به تاکســیرانی 
جهت اجــرای طرح های کاهــش آلودگی 
هــوا و جایگزینی خودروهای اســتاندارد، 
مطالعه و تهیه و اجرای طرح های راهبردی 
کاهــش آلودگی هوا و صدا، ایجاد ســامانه 
های پیــش بینــی و پایــش، جایگزینی 
موتورســیکلت های کاربراتوری و توسعه و 
بروز رسانی ایستگاه های سنجش آلودگی 

هوا و صدا منظور شده است.
شهرابی در پاسخ به ســوالی در خصوص 
میزان بودجه شــهرداری تهران در حوزه 
خریــد تجهیــزات حمــل و نقــل مانند 
دوربیــن و...  تصریــح کــرد: مبلغ ۳۸۹ 
میلیارد تومــان در حــوزه معاونت حمل 
و نقل و ترافیک برای تجهیــزات مراکز و 
سامانه های هوشمند حمل و نقل عمومی 
)اتوبوس، مترو ،تاکســی(، مکانیزاسیون 
محدوده کاهش آلایندگی، نصب دوربین 
های ثبت تخلف، تجهیز و هوشمندسازی 
تقاطــع ها، تعمیــر و تجهیز چــراغ های 
راهنمایــی و رانندگی، نصــب چراغ های 
چشــمک زن در تقاطع هــا و تجهیزات 
هوشــمند تونل های شــهری لحاظ شده 

است.

اعتبار10 میلیارد تومانی برای احداث 
و تجهیز معابر دوچرخه در سال 1401

وی خاطرنشــان ســاخت: در مورد پیش 
بینی مدهای حمل و نقــل جدید نیز برای 
احداث و تجهیز معابر دوچرخه سطح شهر 
تهران نیز در بودجه سال ۱۴۰۱ بالغ بر ۱۰ 
میلیارد تومان اعتبار در نظر گرفته شــده 

است.

»مقابله با سرقت« اولویت اول پلیس پیشگیری

ح ترافیک ۷:۳۰ تا ۱۷ در ۱۴۰۱ ساعت طر

رئیس دیوان عدالت اداری:

هموطنان برای ثبت دادخواست به ساختمان مرکزی دیوان عدالت مراجعه نکنند
خریدار   رئیس دیوان عدالت اداری گفت: 
هموطنان ضمن طرح صحیح دادخواست از 
مراجعه به مرکز کشــور و ساختمان دیوان 
عدالت اداری خــودداری کنند زیرا تفاوتی 
بین دادخواســت ثبت شــده از ساختمان 
مرکزی دیوان با دادخواســتی که از طرف 

دیگر ثبت می شود، وجود ندارد.
به گزارش دیــوان عدالــت اداری، حجت 
الاسلام و المســلمین حکمتعلی مظفری 
در دومین جلســه مجازی با مدیران دفاتر 
اســتانی دیــوان عدالــت اداری، طراحی 
و تشــکیل کارگروهی برای رســیدگی به 
مشکلات دفاتر اســتانی را ضروری دانست 
و افزود: تــا پایــان فروردین ســال آینده 
کارگروهــی توســط اداره کل دبیرخانــه 
مرکــزی و دفاتر اســتانی بــا بهره گیری از 
ظرفیت ســایر بخش های دیوان تشکیل و 
همه موارد و مشــکلات دفاتر استانی دیوان 

در آن مطرح و راهکاری برای آنها پیش بینی 
و  به مدیران دفاتر نیز نتیجه اطلاع رســانی 

شود.
وی با اشــاره به دغدغه کاهش هزینه های 
مردم و بیت المــال گفت: تا حــد توان در 
اســتان ها هموطنان را ارشاد کنید تا ضمن 
طرح صحیح دادخواست از مراجعه به مرکز 
کشــور و ســاختمان دیوان عدالت اداری 
خــودداری کنند زیــرا هیــچ تفاوتی بین 
دادخواست ثبت شده از ساختمان مرکزی 
دیوان با دادخواستی که از طرف دیگر ثبت 

می شود، وجود ندارد.
وی افزود: اکنون بهتریــن و مطمئن ترین 
راه برای ثبت دادخواســت در دیوان عدالت 
اداری از طریق دفاتر خدمــات الکترونیک 
اســت و یکی از وظایف دفاتر استانی تبیین 
و توضیــح این مهم اســت که اشــخاص را 
بــرای ثبت دادخواســت و لوایح بــه دفاتر 

خدمــات الکترونیک قضایی ســوق دهند 
تا علاوه بر اینکــه از مراجعه آنهــا به مراکز 
اســتان ها یا تهران برای ثبت دادخواســت 
جلوگیری می شود در وقت و هزینه آنها  نیز 

صرفه جویی قابل توجهی صورت می گیرد.
مظفــری ارشــاد و معاضــدت را یکــی از 
مهمترین ظرفیت های دفاتر استانی دیوان 

عدالت اداری خواند و افزود: مشاوره درست 
و صحیح به افــراد، موجب طــرح صحیح 
دادخواســت و پیشــگیری از ورود پرونده 
به دیوان می شــود به طوری کــه در برخی 
موارد، ارشاد و راهنمایی موجب می شود که 
اشخاص متوجه شوند دیوان عدالت اداری 
مرجع رســیدگی به مطالبات آنهــا نبوده 
و باید شــکایت خود را به دیگر ســازمان ها 
ارجــاع دهند که ایــن موارد برخاســته از 

مشاوره درست است.
رئیس دیوان عدالت اداری حوزه پیشگیری 
را از دیگر وظایف مهم دفاتر اســتانی دیوان 
دانســت و گفت: دفاتر نمایندگی اســتانی 
دیوان بازوان پرتوان دیوان عدالت اداری در 
اجرای عدالت و نظــارت قضایی بر عملکرد 
دستگاه های اجرایی هستند و مدیران دفاتر 
باید موارد پرتکرار در شــکایت ها را بررسی 
کنند و در صورت لزوم با مدیران دســتگاه 

اجرایی مربوطه جلســاتی را برای تســریع 
در حل موضوع داشــته باشــند هر چند که 
این موضوع در دســتور کار خود ما نیز قرار 
دارد و در ســال آینده با حضور در استان ها 
و جلسات با مدیران دســتگاه های اجرایی 
مشــکلات را پیگیری کرده تا بتوان بیشتر 
موارد را قبل از شــکایت در دیــوان عدالت 

اداری از طریق دستگاه مربوطه حل کرد.
مظفری به مدیران دفاتر اســتانی وعده داد 
که از طریق ســامانه داخلــی دیوان عدالت 
اداری شرایطی فراهم شود که همه مدیران 
دفاتر اســتانی این امکان را داشــته باشند 
که روزانه مسائل و مشــکلات مهم که باید 
سریعا پیگیری شــود را مستقیم به کارتابل 
الکترونیکــی رئیس دیــوان عدالت اداری 
ارســال کنند تا بلافاصلــه از طریق رئیس 
دیوان برای مدیر مربوطه بــرای پیگیری و 

حل موضوع ارسال شود.

آگهی فقدان سند مالکیت
ســند مالکیت یک قطعه زمین به پلاک ثبتی 1فرعی از 1128 اصلی ، مفروز و مجزا شده 
ازفرعی ازاصلی مذکور، قطعه 1 درطبقه وواقع دربخش 03 حوزه ثبت ملک منطقه یک قزوین 
استان قزوین به مساحت 176/7مترمربع،به نام مهدی غیانلوئی  فرزند حبیب اله  شماره 
شناسنامه 540 تاریخ تولد 1358صادره از قزوین  دارای شماره ملی 4322916295 با جز 
سهم 6 از کل سهم 6 بعنوان مالک شش دانگ عرصه و اعیان موضوع سند مالکیت اصلی 
بشــماره چاپی 421823 سری الف سال 93که در صفحه 350 دفتر املاک  جلد  34 ذیل 
شماره 5210  ثبت گردیده است  و طبق اسناد رهنی شماره 35844 مورخ 1392/5/15  
دفترخانه اســناد رسمی شماره 33 شهر قزوین اســتان قزوین که بنفع بانک شهر شعبه 
فلسطین قزوین به مبلغ 1/500/000/000 ریال به مدت 5سال و رهنی شماره  94315 
مورخ 1396/11/17 دفتر خانه اسناد رسمی شماره 37 شهر قزوین استان قزوین که بنفع 
بانک رفاه کارگران شعبه بوعلی قزوین به مبلغ 999/000/000 ریال به مدت 12 ماه ثبت 
شــده است . سپس مالک با ارائه دو برگ  فرم شهادت شهود مدعی فقدان سند به علت 
سهل انگاری گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی خود را نموده که مراتب به استناد 
ماده 120 آیین نامه اصلاحی قانون ثبت اعلام می گردد تا هرکس به نحوی از هر انحاء نسبت 
به ملک مذکور حقی داشت و یا معاملاتی به نفع او شده و یا مدعی وجود سند نزد خود باشد 
از تاریخ انتشار این آگهی تا مدت ده  روز ضمن مراجعه به این اداره اعتراض خود را با ارائه 
اصل ســند مالکیت و سند معامله تسلیم نماید و چنانچه ظرف مدت مقرر اعتراض به این 
اداره نرسد و یا در صورت اعتراض اصل سند مالکیت ارائه نشود اداره ثبت المثنی  سند 
مالکیت را طبق مقررات صادر و به متقاضی تسلیم خواهد کرد. این آگهی در یک نوبت به 

شرح ذیل منتشر خواهد شد.  
شعبان عسگری- مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک منطقه یک قزوین



افتتاح مسکن محرومین  در دودانگه ؛

وسان دودانگه اهدا شد ۱۵ سری جهیزیه به نوعر

استان

 ساری-اسلامی    با حضور مدیــر کل کمیته امداد مازندران و 
مدیران دودانگه، ۱۵ ســری جهیزیه به نوعروسان دودانگه توزیع و 

چند واحد مسکن محرومین افتتاح شد.
 حجت الاسلام بشــیر عالیشــاه ، مدیر کل کمیته امداد مازندران 
در آیین افتتاح مســکن محرومین در دودانگه اظهار داشت: نیمه 
شــعبان ماه عبادت و اســتغفار و توبه اســت و همه ما باید با تلاش 
بیشتری در راه خدمت رســانی به محرومان با کمک کمیته امداد، 
سپاه و بسیج، سایر مسئولانر و مراکز نیکوکاری با همدلی وارد میدان 

کار شویم.
وی افزود: امروز با تلاش جمعی در  اهدا   ۱۵ جهیزیه به  نوعروســان 

تحت حمایت در دودانگه  خانواده های این افراد دلشاد شدند.
مدیر کل کمیته امداد مازندران تصریح کرد: این کمک رسانی ها و 
دستگیری از نیازمندان غرور آفرین و به برکت انقلاب، نظام، رهبری و 

شهداست که خیر و برکت شهدا نصیب حالمان شد. 
وی یادآور شد:  کار امداد خدمات رسانی به نیازمندان است و در این 
راستا تلاش خیران همراهی  همیشگی آنان  با کمیته امداد ستودنی 

است.
حجت الاسلام عالیشــاه با بیان اینکه مردم باید همراه مســوولان 

باشند؛ تصریح  کرد:  ما هرچه داریم از  برکت ولایت  و شهدا است.
وی افزود:  به همت خیران و مسوولان و فعالان کمیته امداد، یکهزار 
و ۵۰۰ دســتگاه بخاری، یکهزار و ۲۳۰ دستگاه اســپلیت، ۳ هزار 
دستگاه  آبگرمکن و بیش از یکهزار دستگاه یخچال  در حال توزیع 

است و خیران به کمیته  امداد اعتماد دارند و کمک می کنند.
مدیر کل کمیته امداد مازندران گفت: با کمک خیران ۸۵۰ ســری 
جهیزیه در ایام ماه شعبان توزیع می شود و ۱۵سری از این جهیزیه 

ها به نوعروسان در دودان که اهدا شد .
حجت الاسلام عالیشاه یادآور شد: در آستانه نیمه شعبان هم ۶۷۰ 

سری جهیزیه در استان مازندران توزیع خواهد شد.

وی افزود: خدمت رسانی به محرومان از طریق سامانه امداد هوشمند 
و از طریق گوشی همراه امکان پذیر است و افراد نیازمند بدون مراجعه 
به کمیته امداد می توانند نیازمندی های خود را در این سامانه ثبت 
کنند تا با راستی آزمایی در اســرع وقت به آنان ، خدمات رسانی می 

شود.
وی با اشــاره به اینکه حفظ کرامت و شــأن مددجویان، کاهش بار 
مراجعات حضوری مددجویان و... از اهداف راه اندازی سامانه امداد 
هوشمند است،  گفت: در طی  ۴۵ روز اطلاعات مددجویان در سامانه 

امداد هوشمند بروز رسانی شد. 
مدیر کل کمیته امداد مازندران گفت:  امداد هوشــمند به صورت 

رسمی افتتاح شد و نیازمندی ها در اسرع وقت برطرف خواهد شد.
حجت الاسلام عالیشــاه افزود: صدقه آنلاین هم راه اندازی شده و 

مردم نوعدوست می توانند بصورت روزانه  صدقه پرداخت کنند.
وی خاطر نشان کرد: خوشبختانه خدمات خوبی در منطقه دودانگه 
به نیازمندان ارائه شده است و تصمیم داریم تا با کمک شما و برکت 

نظام و رهبری خدمات آنلاین به محرومان ارائه شود.
حجت الاسلام عالیشــاه افزود: پیشــنهادات و راهکارهای شما در 
سامانه نظام پیشنهادات می تواند در ادامه مسیر و چراغ راه خادمان 

مددجویان باشد  تا خدمات بهتری براساس خواسته ارائه شود.
مدیر کل کمیته امداد مازندران یادآور شد: سال آینده باید برای ۱۶ 

هزار و ۵۰۰  نفر در مازندران فرصت شغلی ایجاد شود.
حجت الاسلام عالیشاه گفت: در کمک به نیازمندان همه باید پای 

کار باشیم.
شــایان ذکر اســت: دیدار با خانواده شــهدا، دیــدار و دلجویی از 
مددجویان ، حضور در گلزار شــهدا و... از جمله برنامه های حجت 
الاسلام عالیشــاه مدیر کل کمیته امداد مازندران در دودانگه بوده 

است.

* مدیر کمیته امداد دودانگه:
هیچ نوعروس پشت نوبت جهیزیه در دودانگه نداریم

در ادامه این مراسم،مدیر کمیته امداد دودانگه گفت: هیچ نوعروس 
پشــت نوبت جهیزیه در دودانگه نداریم و جهیزیه نوعروسان تحت 

پوشش به این افراد اهدا شد.
حسین بریمانی در مراسم توزیع جهیزیه به نوعروسان دودانگه اظهار 
کرد: تاکنون هیچ نوعروس کمیته امدادی در دودانگه که سند ازدواج 

خود را به ما ارائه داده باشد؛ پشت نوبت جهیزیه نیست. 
وی افزود: نیازهای نیازمندان در دودانگه شناســایی و در برطرف 

کردن نیازهای محرومان با قوت وارد شدیم.
مدیر کمیته امداد دودانگه خاطر نشان کرد: خیران و مسوولان در 
دودانگه و سنگده برای رزمایش کمک های مومنانه با همه تلاش وارد 
عمل شدند و کمک های مناسبی در بین افراد کم برخوردار توزیع 

شد.
بریمانی افزود: با کمک خیران در سنگده مرکز نیکوکاری آل یاسین 
افتتاح شد و خدمات به افراد تحت پوشش و نیازمندان در این مرکز 

ارائه می شود.
وی گفت: در بخش اشــتغال هم با اعتبارات مناسب در سال آینده 

خدمات در این بخش ارائه خواهد شد .

رشت    براساس آمار ارائه شــده خدمات بیمه ای 
بانک کشاورزی گیلان؛ امسال تاکنون فقط ۳۸ هزار 
بهره بردار کشاورز در اســتان برای بیمه گذاری اقدام 

کرده اند و ۲۷۹ هزار بهره بردار هنوز بیمه نیستند.
معاون خدمات بیمه ای بانک کشاورزی گیلان  با بیان 
اینکه درسال زراعی گذشــته )۹۹-۱۴۰۰( ۷۰ هزار 
نفر بهره بردار محصولات شــان را بیمه کرده بودند، 
اظهار داشــت: ۳۱۷ هزار بهره بردار کشــاورزی در 
استان هستند که امســال تاکنون؛ فقط ۳۸ هزار نفر 

برای بیمه گذاری اقدام کرده اند.
پیمــان عبداللهی فــر محصولات مشــمول بیمه 
کشاورزی را شــامل محصولات باغی، دامی، زراعی 
، منابــع طبیعی، شــیلاتی و طیــور و عوامل تولید 
شــامل تنه درختان میوه، گلخانه، بانک نشاء برنج، 

ماشین الات کاشت و برداشت عنوان کرد و افزود: سال گذشته 
بیش از ۷۰ میلیارد تومان برای افزون بر ۶۰ هزارنفر از کشاورزان 

خسارت دیده غرامت پرداخت شده است .
وی با اشــاره به اینکه ۷۸ محصول و خدمات مشمول حمایت 
صندوق بیمه کشاورزی می باشند، اظهار داشت: مهلت بیمه 
محصولات باغی و زراعی شــامل فندق، گــردو، کیوی، چای، 
زیتون، پرتقال، گوجه ســبز و محصولات زراعی شامل گندم، 
جو و کلزا تا ۲۱ اسفندماه جاری تمدید شده است که کشاورزان 
می توانند جهت خرید بیمه نامه به شــعب بانک کشاورزی و 

نمایندگی های استان مراجعه نمایند.
معاون خدمات بیمه ای بانک کشاورزی گیلان با تاکید بر اینکه 

کشــاورزان از مهلت تعیین شــده برای بیمه محصولات خود 
استفاده کنند، گفت: البته فروش بیمه برای سایر محصولات 
برنج، بادام زمینی، توتون ،هندوانه، ماهیان گرم آبی و سردابی، 
زنبور عسل، طیور و عوامل تولید)گلخانه و بانک نشاء و ماشین 

الات و...( همچنان ادامه دارد.
به گفته عبداللهی فــر؛ باتوجه به وجــود مخاطرات در بخش 
کشــاورزی، دولت بین ۳۰ تا ۸۰ درصد از حق بیمه را پرداخت 

می کند و مابقی توسط کشاورزان پرداخت می شود.
وی با بیان اینکه بیمه شدن کشاورزان فقط برای کمک به آنان 
بوده و نفعی برای صندوق بیمه کشاورزی که کاملًا دولتی است 
ندارد ،اظهار داشت: دولت با پوشــش بیمه ای کمک می کند 

کشاورزان آسیب دیده دوباره به تولید بازگردند.

البرز-مظفری      معاون فرهنگی ، اجتماعی و ورزشــی 
شهرداری کرج اعلام کرد: به مناسبت میلاد خجسته امام عصر 
)عج( و هفته تکریم سربازان گمنام و رشید امام زمان )عج( که 
مجاهدت های آنان بی شمار است ،این کلانشهر با ویژه برنامه 
های فرهنگی و هنری روزهای پایانی ســال ۱۴۰۰ را نورباران 

می کند.
»علی احمدی «اظهار داشــت :  طلیعه نوروز ۱۴۰۱ و روزهای 
پایانی ســال ۱۴۰۰  با نیمه ماه مبارک شعبان و هفته تکریم از 
سربازان گمنام امام عصر)عج( مصادف شده که کلانشهر کرج 

ویژه برنامه هایی با عنوان عید مهدوی پیش بینی کرده است.
وی ادامه داد: این برنامه از هفته آینده در کلانشهر کرج با مراسم 
تجلیل از پاکبانان و سخت بانان شروع و با آیین های فرهنگی ، 

ادبی و هنری به نوروز ۱۴۰۱ ختم می شود.
احمدی اظهار داشت : به مناسبت سالروز میلاد خجسته منجی 
عالم بشــریت حضرت بقیه الله الاعظم   امام زمان )عج ( برپایی 
ایستگاه های صلواتی در پنج نقطه شــهر کرج  شامل  میدان 
شهدا، چهارراه طالقانی، حصارک )نبش خیابان المهدی عج(، 
فلکه دوم رجایی شــهر )نبش خیابان چهارم( و مقابل آستان 
مقدس امامزاده حسن )ع( طی روزهای چهارشنبه الی جمعه 
)مورخ ۲۵، ۲۶ و ۲۷ اسفند(  از جمله اقدامات مدیریت شهری 

کرج برای ارج نهادن به ایام خجسته است.
معاون فرهنگی ، اجتماعی و ورزشی شهرداری گفت: برگزاری 
مراسم اجتماع موکب داران حسینی )ع( با مشارکت سازمان 
تبلیغات اســلامی اســتان البرز در محل پارکینگ نبوت طی 
روزهای چهارشنبه الی جمعه )مورخ ۲۵، ۲۶ و ۲۷ اسفند( بعد 
از اذان مغرب نیز به مناســبت نیمه شعبان و هفته بزرگداشت 

سربازان گمنام امام زمان )عج( پیش بینی شده  که در روزهای 
اعلام شده اجرایی می شود.

معاون فرهنگی ، اجتماعی و ورزشــی شــهرداری کرج اظهار 
داشــت :  اجرای برنامه نورافشانی در سه نقطه از کلانشهر کرج  
شــامل هیأت انصار الامام )ع(، بام کرج )پــای کوه عظیمیه( 
و مهرشهردر ســاعت ۲۱ شامگاه روز پنجشــنبه  ۲۶ اسفند و 
مصادف با شب نیمه شــعبان  از مهمترین برنامه هایی که اوج 
شــادمانی دلدگان حضرت ولی عصر )عــج ( را به نمایش می 

گذارد.
احمدی گفت : برگزاری مراســم شب شــعر انتظار با حضور 
شماری از شاعران شاخص کشور به همت مدیریت شهری کرج 
از ساعت ۲۰ الی ۲۲ روز چهارشنبه مورخ ۲۵ اسفند در آستان 
مقدس امامزاده حسن )ع(  از برنامه های شاخص  نیمه شعبان 
و هفته تکریم سربازان گمنام امام زمان )عج ( در کرج است  تا در 
قالب شب شعر انتظار به محضر امام زمان عج الله عرض ارادت 
نمایند و به ســربازانِ گمنام آن حضرت که حافظان امنیت و 

اقتدار و آرامش میهن اسلامی هستند، خداقوت بگویند.

البرزگیلان

ج در نیمه شعبان و هفته تکریم سربازان امام عصر )عج(۲۷۹ هزار بهره بردار کشاورزی در گیلان بیمه نیستند نورباران کر

  با هدف بررسی ظرفیت های این شهر؛

 استاندار فارس از شهر داریون بازدید کرد

شیراز -چراغی استاندار فارس و هیات همراه با همراهی رئیس سازمان صنعت، 
معدن و تجارت استان فارس، فرماندار شیراز، مدیرکل راه و شهرسازی استان و جمعی 
دیگر از مسئولان استانی و شهرستانی از منطقه و شهر داریون که توابع بخش مرکزی 
شیراز هستند با هدف بررسی ظرفیت ها و قابلیت های توسعه ای این مناطق بازدید 

کردند.
محمدهادی ایمانیه، استاندار فارس با تاکید بر اینکه ایجاد شهرک صنعتی در شهر 
داریون در کنترل مهاجرت و برگشــت بومیان این منطقه بسیار حائز اهمیت است، 
مطرح کرد: با توجه به خشکسالی ها، تغییر مشاغل از کشاورزی به صنعت می تواند 

مهاجرت معکوس را از شیراز به داریون را محقق کند.
وی با اشاره به اهمیت جذب سرمایه گذاران در این منطقه گفت: نیازمند ایجاد شرایط 
مناسب تر هستیم که ایجاد زیرســاخت ها می تواند باعث جذب و افزایش ظرفیت 
سرمایه گذاری در داریون شود و در این راستا بایستی جاذبه های لازم را جهت هدایت 

جریان سرمایه به این منطقه فراهم کنیم.
اســتاندار فارس با تاکید بر فرمایشــات مقام معظــم رهبری در رابطــه با ضرورت 
امیدآفرینی در جامعه، اظهار داشت: ایجاد امید در بین آحاد مختلف جامعه اهمیت 
دارد اما این نباید امید کاذب و دور از واقعیت باشــد که اگر اینگونه باشــد به مراتب 

آسیب های به مراتب جدی تری متوجه ما مسئولان خواهد بود.
حمیدرضا ایزدی، رئیس ســازمان صنعت، معدن و تجارت استان فارس در رابطه با 
اهمیت ایجاد شهرک یا ناحیه صنعتی در منطقه داریون شیراز، مطرح کرد: با توجه 
روند صنعتی شدن اســتان فارس و تکمیل ظرفیت و منابع لازم در ایجاد و گسترش 
مناطق صنعتی که عمده ترین موانع آن تامین زمیــن و تا حدودی حامل های انرژی 
است، تلاش داریم جهت یافتن مکان مناســب برای احداث شهرک صنعتی داریون 

اقدامات لازم را در رابطه افزایش ظرفیت صنعتی انجام دهیم.
وی با بیان اینکه سرمایه داران ساکن و بومی داریونی و افراد بسیاری زیادی علاقه مند 
به سرمایه گذاری در مناطق مستعد صنعتی هستند، گفت: در راستای جذب سرمایه 
و حمایت های لازم از این ظرفیت مردمی برای ایجــاد صنعت در منطقه داریون نیز 
شرکت  شهرک های صنعتی استان فارس را موظف کردیم تا در اسرع وقت اقدامات 
لازم را در زمینه امکان سنجی و مکان یابی ایجاد یک شهرک یا ناحیه صنعتی انجام 

دهد.
رئیس ســازمان صمت فارس با تاکید بر اینکه بایســتی شــرایط اقتصادی منطقه 
داریون را به دلیل خشکسالی های اخیر در نظر بگیریم، گفت: با توجه به اینکه تغییر 
نیاز به مشاغل جایگزین در این منطقه وجود دارد به عنوان یک مسئول وظیفه داریم 
فرصت های شغلی را برای جوانان فراهم کنیم تا ضمن کاهش نرخ بیکاری نیز زمینه 

توسعه و پیشرفت این منطقه محروم را ایجاد نماییم.
ایزدی در پایان خاطرنشــان کرد: تامین زمین، ایجاد زیرســاخت های لازم و جذب 
جریان سرمایه از اصلی ترین مولفه های مربوط به صنعتی شدن منطقه داریون است 

که نسبت به اجرایی کردن آن اهتمام جدی داریم.

  

 از ابتداي سالجاري تاكنون  صورت گرفته است؛

 ایجاد 10 هکتار فضاي سبز و بوستان
 در شهرکها و نواحی صنعتی گلستان

گرگان-مهناز محمدزمانی مدیر عامل شــرکت شــهرکهای صنعتی استان 
گلستان گفت :از ابتداي سالجاري تاکنون ۱۰ هکتار فضاي سبز و بوستان در شهرکها 
و نواحي صنعتي استان ایجاد شده است در مراســم درختکاري در شهرک صنعتي 
بندرترکمن که با حضور فرماندار و تني چند از مدیران شهرستان برگزار گردید مدیر 
عامل شرکت شهرکهاي صنعتي استان با تاکید به اینکه توسعه فضاي سبز در استان 
سبب پاکیزگي هوا و سر سبزي محیط زیست و افزایش نشاط روحي شهروندان مي 
گردد گفت پیشوایان دیني ما همواره بر درختکاري و ایجاد فضاي با طراوت در محل 
زندگي تاکید نمودند فلذا همه ما موظف هســتیم در اجراي فرامین پیامبر)ص( و 
امامان معصوم )ع( به این مهم توجه ویژه داشته و شرایط ایجاد نشاط و شادابي را براي 
شهروندان فراهم سازیم رضا شهمرادي اظهار داشت: ۴.۸ هکتار از ۱۰ هکتار فضاي 
سبز طي سالجاري در شــهرک صنعتي بندرترکمن ایجاد شده و امیدواریم در سال 
آینده بتوانیم در سایر شهرکهاي صنعتي استان این چنین بوستانهایي را داشته باشیم. 
مدیر عامل شرکت شهرکهاي صنعتي اســتان همچنین در پایان گفت : در انتخاب 
نهالها سعي شده با نظارت کارشناسان خبره و با توجه به شرایط آب و هوایي منطقه از 
نهالهاي مناسبي استفاده شود که شرایط ماندگاري و مقاومت آنها متناسب با شرایط 

منطقه باشد

  

  مدیركل منابع طبیعی گلستان خبرداد؛

 صدور سند برای فضاهای مسقف
ون  در مرکز لجستیک راه آهن اینچه بر

گرگان-مهناز محمدزمانی مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری گلستان گفت: 
دولت تنها به فضاهای مسقف مراکز سرمایه گذاری در مرکز لجستیک راه آهن شمال 
شرق دو سند خواهد داد.عبدالرحیم لطفی در گفتگو با خبرنگار اظهار کرد: ۱۲ هزار و 
۵۰۰ هکتار منطقه آزاد به گلستان واگذار شده که آن را در استان تعریف و اماکنی که 
برای فعالیت های اقتصادی پتانسیل داشت با مشورت جمعی مشخص شد.مدیرکل 
منابع طبیعی و آبخیزداری گلستان افزود: هم اکنون برای اینکه سند تحویل داده شود 
اصلاحات هندسی در حال انجام است تا در ادامه کســی برای مسائل تعارضی به ما 

مراجعه نکند.
وی بیان کرد: تمامی عرصه های مســتثنیات را از این مناطق حــذف و پروژه هایی 
همچون پتروشیمی، پسماند، شهرک اهزار هکتاری اترک و مرکز لجستیکی راه آهن 

را به عنوان مناطق اقتصادی واگذار کردیم.
لطفی اضافه کرد: هم اکنون مشکلی در خصوص واگذاری سند و ورود سرمایه گذاران 

به مرکز لجستیکی راه آهن اینچه برون وجود ندارد.
مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری گلستان گفت: منطقه راه آهن جزو منطقه آزاد 

محسوب شده و احتمالاً به صورت قانون منطقه آزاد اداره خواهد شد.
وی ادامه داد: اداره کل راه آهن با ما اختلاف داشت زیرا به دنبال گرفتن سند بود و دولت 
در قانون افزایش بهره وری، یک نکته اضافه کرده که تنها به قسمت های مسقف سند 
داده می شود و اگر خارج از حق بهره وری باشــد باید از دولت اجازه گرفته شود که آیا 
براساس سیاست های دولت است یا خیر؟لطفی بیان کرد: اداره کل منابع طبیعی به 
ازای فضای مسقف به منطقه لجستیک سند خواهد داد و هم اکنون این مشکل بین دو 

دستگاه حل شده است و کارها به نحو احسن انجام خواهد شد

 ساری-اسلامی     جنگل های هیرکانی با پوششی بی نظیر 
و چندهزار ســاله در جنوب دریای خزر قرار دارد و در این منطقه 
انواع درختان جنگلی شامل راش، سرخدار.ملج. ممرز. انجیلی، 
آزاد، افرا و دیگر انواع درختان مشاهده می شود که بسیاری از این 

درختان در حال نابودی است.
واکنون مدیر آمــوزش  و پرورش دودانگه بــا ذوق و حس خوب 
نگهداشت جنگل هیرکانی با همکاري جناب خضری تلاش دارد 
تا با فراهم کردن کلکسیونی از درختان هیرکانی در بخشی از زمین  
آموزش و پــرورش دودانگه ضمن حفظ جنگل های هیرکانی در 
فرهنگ سازی حفظ جنگل و پاسداری و حراست و حفاظت از آن 

تلاش و از نابودی جنگل های هیرکانی جلوگیری کند.
ســید ناصر میرمحمدی مدیر آموزش و پرورش دودانگه با اشاره 
به کاشــت درختان هیرکانی به همت این اداره در دودانگه گفت: 

تلاش داریم تا باغ و مرکز پژوهشی جنگل های هیرکانی را بنا کنیم 
و لذا از هر نوع درخت هیرکانی یک یا دو نمونه نهال را کشت کنیم 
که با هماهنگی کارشناسان محیط زیست و برنامه ریزی ها انجام 
شده و برای ۱۰ ســال آینده این کار بعنوان یک پژوهشگاه برای 
دانش آموزان و دانشجویان در بخش جنگل های هیرکانی خواهد 

شد.
 وی افزود: درخت سرخدار رو به نابودی اســت و ما نمونه آن را در 
این بخش خواهیم داشت.  میرمحمدی گفت: درخت ملج مختص 
جنگل هیرکانی اســت که رو به نابودی اســت و تلاش داریم تا با 
همکاری علی خضری )فعال زیست محیطی( که این ایده از سوی 
وی بود در حال رایزنی هستیم تا از شرق اشتان مازندران و از بهشهر 
و نکا این نهال تهیه و در این باغ که بعنوان یک پژوهشکده جنگل 

ها و درختان هیرکانی خواهد شد، کاشته شود.

 مدیر آموزش و پرورش دودانگه خاطر نشان کرد: تلاش داریم تا 
در این باغ از هر نوع درختان  مثمر و صنعتی جنگل های هیرکانی 

یک تا دو نمونه کاشت شود.
 میرمحمدی گفت: این طرح به همــت آموزش و پروش دودانگه 
اجرایی می شود و طرح آماده شــده و با ایده علی خضری )فعال 
زیست محیطی و کاشــت درختان در طبیعت(  در حال اجرایی 

شدن است.
 وی یادآور شد: تلاش داریم تا از این باغ به عنوان مرکز تحقیقاتی 
هیرکانی ایجاد شود که در چند سال آینده امکان انقراض برخی از 
درختان وجود دارد که در این پژوهشکده می توان این درختان را 
به ثمر رساند و بسط و گسترش داد تا از مرگ جنگل ها و درختان 

هیرکانی بطور کامل جلوگیری شود.
 مدیر آموزش و پرورش دودانگه افــزود: تلاش داریم تا با فرهنگ 

سازی کاشت و داشــت درختان هیرکانی در بخشی از دودانگه 
به همت آموزش و پرورش فرهنگ ســازی مناســب در بخش 

نگهداری از درختان و دوستی با طبیعت انجام شود.

اهــواز - محمد مجــدم       رضــا نجفــی مدیرکل 
امنیتــی و انتظامی اســتانداری خوزســتان عصر  در حاشــیه 
نخســتین نمایشــگاه دســتاوردهای جامعه اطاعاتی استان 
درحــوزه ســلاح ومهمات غیرمجازاظهــار داشــت: ایــن 
نمایشگاه باتاکیداســتاندارمحترم وپیگیریهای معاون محترم 
امنیتی و انتظامی ودبیرشورای تامین استان وبا همت و مشارکت 
و حضور فعال دیگــر اعضای شــورای تامین اســتان در دو روز 
مختلف با دعوت از سران، متنفذین، اصحاب رسانه و مدیران کل، 
دانشگاهیان، فرهنگیان، حوزه های علمیه و روحانیت معظم در 

گدو بخش به صورت همایش و بازدیدبرگزارگردید.
نجفی با اشاره به چند و چون نمایشــگاه جامعه اطاعاتی عنوان 
داشت: در این نمایشگاه، دستاوردهای جامعه امنیتی، انتظامی 
و اطلاعاتی استان در حوزه ســلاح و مهمات به عنوان نخستین 
نمایشــگاه در این حوزه به نمایش گذاشته شــد، پس از تشریح 

دســتاوردها شــرکت کنندگان در همایش وپخش کلیپ های 
هشداردهنده و آگاهی بخش و سخنرانی مسیولین وبرخی سران 
طوایف واقوام.مدعوین به صورت عینی از نمایشگاه بازدید به عمل 
آوردند. وی با اشــاره به اهداف مدنظر در برگزاری نمایشگاه بیان 
داشت ، با وجود اشراف مناسب و دقیقی که اعضای شورای تأمین 
استان با همدلی و کارمشترک دارند به پشتیبانی خداوند متعال 
و ائمه اطهاربسیاری ازتهدیدات عقیم وناهنجاریهای اجتماعی 
کاهش یافته لیکن در استان و کشور جرائم و هنجارشکنی هایی 
با استفاده از سلاح های غیرمجاز وجود دارد، که نیازمنداست در 
کنار اقدامات سلبی، فرهنگ سازی با استفاده از ظرفیت اصحاب 
رسانه و فرهنگیان.وسران طوایف به جهت تنویر افکار عمومی در 

قالب این گونه نمایشگاههاودیگراقدامات فرهنگی صورت پذیرد.
این مقام مسئول ادامه داد: باید بدانیم که استفاده از این سلاح ها 
چه تأثیراتــی را در جامعه خواهد گذاشــت در حال حاضر به کار 

گرفتن این سلاح ها در مراسمات عروسی و عزا به معضلی تبدیل 
شده اســت در حقیقت این کار منجر به نارضایتی مردم و ایجاد 

حس ناامنی در جامعه خواهد شد.
ایشان تصریح کرد: با وجود خون های پاکی که در راه تأمین امنیت 
از سوی مدافعین امنیت نثار خاک پاک میهن اسلامی شده است 

اما شاهد اینگونه ناهنجاری ها در سطح جامعه هستیم.
نجفی ابراز داشــت: هدف اصلی وپیام برگزاری این نمایشــگاه 
»اقتدار، امنیت و آگاه سازی« است، در کنار اقتدار جامعه امنیتی و 

اطلاعاتی، آگاه  سازی نیز مورد هدف این نمایشگاه است.
وی با بیــان اینکــه امیــدوارم پیام ایــن نمایشــگاه ازطریق 
بازدیدکننــدگان واصحاب رســانه بــه جامعه هــدف منتقل 
تاازرهگذران به برکت اعیاد شعبانیه شاهدازبین رفتن رسومات 
غلط و ناهنجاری های ناشی از تیراندازی در مراسمات وبه تبع آن 

افزایش وارتقا امنیت عمومی در سطح جامعه باشیم.

   ارومیه -رحیم جباردخت  فرمانــده یگان حفاظت 
اداره کل میراث فرهنگــی، گردشــگری و صنایع دســتی 
آذربایجان غربی از دســتگیری یک حفــار غیرمجاز در محله 

حبیب بیگ خیابان بعثت ارومیه خبر داد.
به گزارش روابط عمومی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دســتی آذربایجان غربی، بهزاد حجابــی با اعلام این 

مطلب اظهار کرد: »در پی دریافت گــزارش جوامع محلی و با 
همکاری اطلاعاتی همیاران میراث فرهنگی مبنی برای انجام 
یک مورد حفاری غیرمجاز در محله حبیب بیگ خیابان بعثت 

ارومیه اقدامات لازم در دستور کار قرار گرفت.«

 فرمانده یگان حفاظت اداره کل میراث فرهنگی، گردشــگری 
و صنایع دســتی آذربایجان غربی افزود: »با هماهنگی انجام 
شــده با ماموران کلانتــری ۱۱ فرماندهی انتظامی اســتان، 
نیروهای یگان حفاظت در محل مورد نظر حضور پیدا کردند و 

با بررسی های انجام گرفته مشخص شد فردی به منظور کشف 
اشــیا تاریخی اقدام به حفر تونل در داخل منزل مسکونی اش 
کرده اســت.«  او ادامه داد: »در این عملیات یک فرد دستگیر 
شــد و با توجه به ابعاد حفاری انجام شــده گمان می رود افراد 
دیگری نیز در انجام این حفاری نقش دارند که بررســی های 

لازم برای توسط نیروهای کلانتری در حال انجام است.«

مازندران

خوزستان

نجات جنگل های هیركانی به همت آموزش و پرورش دودانگه؛

کلکسیون درختانی که جنگل هیرکانی را نجات می دهد

برگزاری  اولین نمایشگاه دستاوردهای جامعه اطلاعاتی »حوزه سلاح و مهمات غیر مجاز «در اهواز

ومیه دستگیری یك حفار غیرمجازدرمحله حبیب بیگ ار

سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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وزیر راه وشهرسازی اعلام کرد

تاکید تهران و باکو بر توسعه همکاری های 
دو کشور در حوزه حمل و نقل

محمدحسین ســیف اللهی مقدم   وزیر راه و 
شهرسازی گفت: امضای تفاهم نامه ایجاد ارتباط 
جاده ای بین نخجــوان و مناطق غربی جمهوری 
آذربایجان از مسیر خاک ایران را جلوه ای از روابط 

دوستانه ارزیابی می کنیم.
 به نقل از وزارت راه وشهرسازی، »رستم قاسمی« 
وزیر راه و شهرسازی کشــورمان و رئیس ایرانی 
کمیسیون مشــترک دو کشــور که به جمهوری 
آذربایجان سفر کرده بود، روز گذشــته با »الهام 
علی یف« رئیــس جمهــور این کشــور دیدار و 

گفت وگو کرد.
رئیس جمهور آذربایجــان در دیدار بــا وزیر راه 
و شهرســازی کشــورمان با اظهار خرســندی 
از توســعه ی همکاری هــای دو کشــور، گفت: 
گشایش های سرزمینی در جمهوری آذربایجان 

فرصت مناســبی را برای همکاری های منطقه ای 
ایجاد کرده است.

وی با خرســندی از همکاری های حمل و نقلی دو 
کشور بیان کرد: امضای تفاهم نامه ایجاد ارتباط 
جاده ای بین نخجــوان و مناطق غربی جمهوری 
آذربایجان از مســیر خــاک ایــران را جلوه ای از 
روابط دوستانه ارزیابی می کنیم و اطمینان داریم 
این گذرگاه جدیــد گشــایش های جدیدی در 
زمینه های اقتصادی، حمــل و نقل و انرژی ایجاد 

کند.
وی افزود: مطمئن هســتیم این مسیر، گذرگاه 
بین المللــی مهمی بــرای منطقــه خواهد بود.
رئیــس جمهور آذربایجــان با تاکیــد بر حضور 
شــرکت های ایرانی در بازســازی مناطق آزاد 
شــده ی جمهوری آذربایجــان افــزود: از آغاز 

فعالیــت شــرکت های کشــور دوســت، ایران 
در امر بازســازی مناطق آزاد شــده کشورمان 

خرسندیم.
در این جلسه همچنین رســتم قاسمی، وزیر راه 
و شهرســازی و رئیس ایرانی کمیسیون مشترک 
همکاری هــای اقتصــادی ایــران و جمهــوری 
آذربایجان با ابلاغ سلام رئیس جمهور کشورمان 
به الهــام علی یف، گفــت: پیوســتگی فرهنگی 
ملت های دو کشور همیشه موجب رشد و توسعه 

روابط دوستانه و برادرانه شده است.
وی با اشاره به همکاری های اقتصادی دو کشور 
ابراز امیدواری کــرد با انعقاد تفاهــم نامه های 
جدید دو کشــور و اتمام طرح های در دست اجرا 
شــاهد افزایش حجم تبادلات تجاری دو کشور 

باشیم.

 سامانه پرداخت لحظه ای )پل( در بانك صنعت 
و معدن کلید خورد

مدیر امــور فناوری اطلاعــات و ارتباطات بانک صنعــت و معدن از راه 
اندازي ســامانه پرداخت لحظه ای )پل( به منظور انجام تراکنش های 

خرد به صورت برخط و لحظه ایی خبر داد.
به گفته شــهرام ارباب معروف مدیر امور فناوری اطلاعات و ارتباطات 
بانک مرکزی ج.ا.ا پیاده ســازی ســامانه پرداخت لحظــه ای یا پل را 
مدت هاســت که در دســتور کار خود قرار داده و هم  اکنون این سامانه 
پس از طی مراحل آزمون های نهایی به مرحله بهره  برداری در شــبکه 

بانکی رسیده است.
مدیر امور فناوری اطلاعــات و ارتباطات تصریح کرد: در این ســامانه 
مشتریان می توانند با امنیت بیشــتر، کارمزد کمتر نسبت به استفاده از 
سامانه های ســاتنا و پایا و کارت به کارت در شبکه شتاب از طریق یکی 
از درگاه های اینترنت بانک یا همراه بانک به صورت آنی تا ســقف ۱۰۰ 
میلیون ریال در روز به حساب افراد در بانک های دیگر انتقال وجه مورد 

نظر را انجام دهند.
وی افزود: دارا بودن کد شــهاب معتبر برای طرفیــن تراکنش در این 
ســامانه )پرداخت کننده و پذیرنده( الزامی اســت .همچنین بر خلاف 
ســرویس کارت به کارت، انتقال وجه در ســامانه پل بر اساس شماره 
حساب مبدأ و شماره شبای حساب مقصد صورت می پذیرد که این امر 

ضریب امنیت تراکنش ها را افزایش می دهد.
ارباب معروف تأکید کرد: ســامانه پل محدودیت زمانی نداشته و در ۲۴ 
ساعت شبانه روز و ۷ روز هفته، امکان انتقال وجه لحظه ای از این طریق 
امکان پذیر است و مشتریان می توانند از طریق همراه بانک و یا اینترنت 
بانک از این خدمت استفاده نمایند. کافی اســت در بخش انتقال وجه 
گزینه انتقال آنی را انتخاب کنند و این امکان انتقال وجه از حساب های 
بانکهای صادرکننده عضو شبکه پل به تمامی شباهای این بانک میسر 

می باشد.

 تامین مالی 20 هزار میلیارد ریالی
 شرکت های دانش بنیان و نوآور حوزه نفت 

توسط بانک توسعه صادرات
مدیر عامل بانک توســعه صادرات ایران از انعقاد قرار داد مشترک بین 
وزارت نفت و این بانک خبر داد وگفت: براســاس این قرارداد بالغ بر ۲۰ 
هزار میلیارد ریال تســهیلات به شــرکتهای دانش بنیان و نوآور حوزه 

نفت، گاز و پتروشیمی اختصاص می یابد.
به گزارش روابط عمومی بانک توســعه صادرات ایران، دکتر سید علی 
حسینی اظهار داشــت: ۱۰ هزار میلیارد ریال از این تسهیلات از محل 
تبصره ۱۸ قانون بودجه ۱۴۰۰) منابــع حاصل از صرفه جویی انرژی( و 
۱۰ هزار میلیارد ریال دیگر از محل منابع بانک توســعه صادرات تامین 
می شود.وی یادآور شد: تسهیلات یاد شــده با نرخ ۹ درصد در سال، در 
قالب ســرمایه در گردش و طرح به ترتیــب در دوره بازپرداخت یک و 
پنج ساله به شــرکت های دانش بنیان صادرات محورحوزه نفت، گاز و 

پتروشیمی اعطا می شود.
وی با ذکر این نکته که ۶۰ درصد از تســهیلات تلفیقی توافق شده ذیل 
این قرارداد، به ســرمایه درگردش و ۴۰ درصد به طرح ها تخصیص می 
یابد، گفت: شرکتهای دانش بنیان خواستار این تسهیلات باید معرفی 

نامه وزارت نفت را به بانک ارایه دهند.
مدیرعامل بانک توســعه صــادرات ایــران در پایــان از آمادگی ارائه 
تســهیلات در حداقل زمان به متقاضیانی که پرونــده اعتباری خود را 

تکمیل کرده وامورمربوطه آن انجام شده، خبر داد.

بانک
در دیدار مدیرعامل بیمه ایران با رییس کل دیوان محاسبات تأکید شد
 همکاری برای خدمات رسانی بهتر به مردم

  با اصلاح فرآیندها بر مبنای توسعه 
فناوری اطلاعات

مهندس حســن شــریفی رییس هیــات مدیــره و مدیرعامل جدید 
شرکت سهامی بیمه ایران در دیدار با دکتر مهرداد بذرپاش رییس کل 
دیوان محاســبات با ارائه گزارشــی از برنامه های در دست اجرای این 
شرکت برای گسترش خدمات رسانی مطلوب و آسان به مردم و اصلاح 
فرآیندهای قدیمی و فسادزا خواســتار همکاری دو طرف و استفاده از 
آسیب شناسی های کارشناسی دیوان محاســبات کشور در این راستا 
شد.رییس کل دیوان محاسبات کشــور نیز با تاکید بر نیاز صنعت بیمه 
کشور به ارائه ابتکارات نوین، استفاده از ظرفیت های فناوری اطلاعات 
برای تحقق تحول دیجیتال در این صنعت را راهگشــا دانست و افزود: 
حرکت در این راستا علاوه بر اینکه ســبب اصلاح فرآیندهای فسادزا و 
افزایش سرعت و دقت در خدمات  می شــود، رضایت و آسایش مردم را 
نیز در پی دارد و بیمه ایران به عنوان تنها شــرکت دولتی بیمه کشور و 

رهبر این صنعت نقش مهمی در این راستا دارد.

ح عیدانه بیمه رازی عرضه طر
طرح عیدانه بیمه رازی با تاکید بر مسئولیت اجتماعی این شرکت از ۲۰ 
اسفندماه عرضه خواهد شــد.به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل 
بیمه رازی، شرکت بیمه رازی در راستای همراهی و حمایتگری از اقشار 
مختلف جامعه به واسطه نزدیکی به ایام تعطیلات نوروز و آغاز سفرهای 

نوروزی، طرح عیدانه را از بیست اسفندماه اجرایی خواهد کرد.
در این طرح که رشــته های مرتبط با ایام عید و ســفرهای نوروز پیش 
بینی شــده اســت با پرداخت تنها ۱۶۰هزار تومان بیمه آتش سوزی، 

سرقت، حوادث اعضای خانواده و بدنه اتومبیل را دریافت خواهید کرد.
این طرح با مبلغ بســیار منطقی خدماتی همچون حمل رایگان خودرو 

خسارت دیده تا محل زندگی را به همراهان خود ارائه خواهد کرد.

تصویب افزایش سرمایه بیمه نوین در مجمع 
عمومی فوق العاده

افزایش سرمایه شــرکت بیمه نوین در تاریخ ۱۸ اســفند ماه در مجمع 
عمومی فوق العاده صاحبان سهام این شرکت تصویب شد.

به گزارش روابــط عمومی و بین الملــل بیمه نویــن؛ مجمع عمومی 
فوق العاده این شــرکت به منظور تصمیم گیــری در خصوص افزایش 

سرمایه با حضور ۵۴.۸۱ درصد از سهامداران برگزار شد.
در این مجمع، بعد از اعلام رسمیت جلســه، با رعایت ماده ۱۰۱ قانون 
تجارت، هیأت رئیســه مجمع بــا اکثریت آرا انتخاب شــدند و مجمع 
عمومی فوق العاده بیمه نوین با انتخاب عیســی شهســوار خجســته؛ 
رئیس هیأت مدیره بیمه نوین به عنــوان رئیس مجمع، همایون باقری 
طادی نماینده شرکت توسعه صنایع بهشهر و مهدی نزادی نوش آبادی 
نماینده بانک اقتصاد نویــن به عنوان ناظران مجمع، شــقایق دیلمی 
پور؛ مدیر مالی بیمه نوین به عنوان منشــی جلسه و حضور نمایندگان 

سازمان بورس و اوراق بهادار و بیمه مرکزی ج. ا. ایران برگزار شد.
در ابتدای این مجمع حســین کریم خان زنــد؛ مدیرعامل بیمه نوین 
ضمن ارائه گزارشی از عملکرد این شرکت گفت: خوشبختانه بیمه نوین 
با رعایت مدیریت ریسک از لحاظ کســب پرتفوی و نسبت خسارت در 
وضعیت مطلوبی قراردارد و پیش بینی می شــود تا پایان سال جاری به 

پرتفوی ۲۰۰۰ میلیارد تومانی برسیم.

بیمه

حســین بیگدلی فروزان صنعتگر جوان و پرتلاش 
چوبی  مصنوعات  تولید  در  تجربه  قرن  ربع  با 
که توانسته فعالیت های شاخص و قابل توجهی 
مرتبط با صنعت چوب در نقاط مختلف کشور 
انجام دهد.  وی اکنون مدیر گروه صنعت چوب 
فروزان می باشد و متولد 1361 اهل تهران است. 
این صنعت گر جوان از سن 19سالگی وارد این 
صنعت شده است و توانسته با تلاش، پشتکار و بهره 
گیری از علم و فنــاوری روز به عنوان صنعتگری 
جوان و موفق در این عرصه محصولاتی با کیفیت 
و در شان مردم ایران زمین ارائه نماید.  شــرکت 
فــروزان با سابقه ای بالغ بر دو دهه فعالیت در 
توان،  تمام  چوبی  مصنوعات  تولیدات  زمینه 
تکنولوژی و تخصص خود را به کار گرفته تا بتواند 
محصولاتی از قبیل انواع درب چوبی )ضد سرقت 
- داخلی - لابــی(، کابینت های لوکس، کمد 
دیواری، قرنیز و پارکت را با کیفیتی برتر، ظاهری 
زیبا و مطابق با استانداردهای روز و خدمات پس 
از فروش تولید نماید. این صنعتگر جوان توانسته 

با بهره گیری از نیروهای متخصص، تولیدات با 
طی 21ســال  را  خود  صنعتی  گروه  کیفیت 
گذشــته که حدودا 60هزار واحد انواع اقلام چوبی 
می باشد را برای پروژه های مختلفی در ســطح 
کشــور طراحی و تولید کرده است که عمده این 

فعالیت ها طی 4سال گذشته در گروه صنعتی 
چوب فروزان با مدیریت وی با قدرتی بیشتر به 
اهداف از پیش تعیین شده پیش می رود. از جمله 
بارزترین این پروژه ها پروژه برج های بام چالوس، 
پروژه ستاره های بندرعباس، پروژه 1200واحدی 

شــرکت نفــت، پروژه 6000واحدی پردیس، 
پروژه دانشــگاه آزاد اکباتان، پروژه نارنجســتان 
اهواز، پروژه نارنج بندرانزلی، پروژه 1000واحدی 
گروه  مدیر  می باشد.  اندیشه  جدید  شهر  در 
صنعتی چوب فروزان مهم ترین هدف این گروه 
صنعتی را ایجاد بزرگ ترین هایپر کالای چوب 
استان  غرب  در  ساختمان  صنعت  با  مرتبط 
تهران با بخش هایی از قبیل نمایشگاه، فروشگاه و 
رستوران دانست و گفت: درنظر داریم که در این 
حوزه علاوه بر شناســاندن این منطقه به عنوان 
یک پایگاه معتبر در صنعت چوب گامی موثر نیز 
جهت اشتغالزایی جوانان منطقه و شرکت در امور 
عام المنفعه برداریم.  فروزان در پایان از حمایت های 
مســئولان و انتخاب مشتریانی که صنعت چوب 
فروزان را برای اطمینان و زیبایی انتخاب نمودند 
و تمامــی عزیزانــی کــه ما را در طی مســیر 
پیشــرفت همراهی کردند تشــکر ویژه نموده 
 ومشــتریان را ســفیری برای تبلیغ شــرکت

 دانستند.

فروزان نامی معتبر در صنعت چوب


